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ÚSPEŠNÝ PROJEKT ROZŠÍRENIA 
MATERSKEJ ŠKOLY

DAR PALÁRIKOVU

Pekným úspechom obce je SCHVÁLENÝ PROJEKT ROZ-
ŠÍRENIA KAPACÍT MATERSKJE ŠKOLY. Súčasťou projek-
tu z EUROFONDOV v hodnote 238 tisíc eur je vybudovanie 
novej triedy MŠ, čiastočná výmena okien v átriu ZŠ, detské 
ihrisko a materiálno-technické zabezpečenie výchovno-vzde-
lávacieho procesu MŠ. Realizácia projektu bude dohodnutá s 
víťazom verejného obstarávania. Je predpoklad, že materská 
škola bude obohatená o jednu triedu na začiatku budúceho 
školského roka.

Mgr. Jozef Derňár,
starosta obce

Krajské riaditeľstvo policajného zboru v Nitre venovalo na-
šej obci „nové auto“ Peugeot 308 SW, ktoré vyradilo zo svojho 
autoparku. Auto je vo veľmi dobrom stave so 137 tisíc km a 
bude slúžiť pre potreby našej obce. Ďakujeme!

OBRAZ STARÉHO CINTORÍNA SA ZMENIL
Hlavnú zásluhu na premene „džungle“ na PIETNE MIESTO 

majú piati pracovníci „chlapci“ a technické služby našej obce. 
Patrí im okrem odmeny i naša vďaka a uznanie za ich úsilie a 
veľkú snahu. Výsledok ich svedomitej práce určite ocenia všetci 
návštevníci starého cintorína počas sviatku Pamiatka zosnulých.

Mgr. Jozef Derňár,
starosta obce
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PREDSTAVUJEME OSOBNOSTI PALÁRIKOVA 
· Prof. Dipl. Ing. Hab. Doc.-CSc KAROL POLÁK, DrSc et.Dr.h.c. ·

Prof. Dipl. Ing. Hab. Doc.-CSc Karol 
Polák, DrSc et.Dr.h.c. (*1932) je univer-
zitným pedagógom, na súkromnej Vyso-
kej škole v Sládkovičove bol rektorom 
počas dvoch volebných období, vyskú-
šal si aj rolu dekana a vedúceho katedry, 
nie sú mu cudzie ani vedecké kruhy, bol 
členom Ústavu pre fyziku a techniku vy-
sokých tlakov Ruskej akadémie vied v 
Moskve. Je známou vedecko-pedagogic-
kou osobnosťou nielen v Európe, ale aj 
v USA, Kanade, Číne a v Japonsku, kde 
spolupracoval s rôznymi univerzitami a 
bol predsedom komisií pre doktorandské 
a doktorské práce pre celú českosloven-
skú federáciu.

Asi takto ho pozná verejnosť, odbor-
níci, pedagógovia, ľudia pohybujúci sa v 
odborných, vedeckých kruhoch. Jeho ro-
dina, priatelia a známi ho však poznajú 
ako skvelého človeka, milujúceho rodi-
ča, dedka, pradedka a hrdého Palárikov-
čana a v neposlednom rade ako čerstvé-
ho jubilanta, ktorý v týchto dňoch oslávil 
krásne životné jubileum 85 rokov a ako 
inak, vo svojom milovanom Palárikove. 
I oslava životného jubilea prebehla v pa-

lárikovskom kaštieli, ktorý mu neustá-
le pripomína spomienky z mladosti, tu 
spoznal svoju životnú lásku  -  manželku 
Betku. Napriek tomu, že dlhé roky ne-
žije v našej obci, nikdy nezabudol, kde 
sa narodil, kde vyrastal, na hudobnú sku-
pinu „Logani„, na ochotnícke divadlo a 
kde má svoje korene. Vždy sa sem rád 
vracia, neustále sa zaujíma o dianie v 
obci, zúčastňuje sa významných podu-
jatí, obecné noviny prelistuje od prvého 
po posledné písmenko, každý telefonát 
sprevádza podrobné referovanie, čo je 
nové „na Mederi “. 

Je až neuveriteľné, ako sa malý chla-
pec z Ľudovej školy v Slovenskom Me-
deri, študent Gymnázia v Nových Zám-
koch prepracoval počas svojej 53-ročnej 
kariéry na najvyššie posty pedagogické-
ho rázu. Naša obec sa môže hrdiť mno-
hými známymi osobnosťami, avšak má-
lokto si v detstve prešiel neľahkou cestou 
až do nevídaných úspechov dospelosti. 
Kým jeho otec bojoval na fronte v II. 
svetovej vojne, jemu ako dvanásťroč-
nému  zomiera aj  milovaná mamička. 
Aby toho v živote malého chlapca a jeho 
mladšej sestry nebolo málo, prichádza 
bombardovanie obce 21. 4. 1945 ,ktoré 
im zničilo všetko - dom, dielňu, mláťač-
ku,  živobytie , na čo dlho a ťažko pra-
covali. Po otcovom návrate z frontu, po 
všetkom zlom a ťaživom v živote jeho 
rodiny, v týchto ťažkých chvíľach sa 
rodina zomkla. Spoločnými silami po-
máhali otcovi so stavbou nového domu, 
ktorý všetci teraz poznáme ako Biliard. 
Po týchto skúsenostiach slovo rodina 
znamená preňho veľa a na svoj rod Po-
lák je právom hrdý. Život nabral nový 
smer a mladého chlapca nezastavilo nič 
na ceste za svojím snom, vzdelaním a 
založením si vlastnej rodiny.  To, že ro-
dina znamená veľa je dôkazom toho, že 

v súčasnosti zostavil  svoj „ Rodostrom  
rodu Polák, ktorý siaha až do 16. storočia 
, pričom disponuje  aj vlastným erbom.

 Toto je len malý medailónik o tom, 
ako chlapec ťažko skúšaný osudom z 
malej dediny dospel, plnil si sny, ne-
únavne študoval, neustále sa vzdelával, 
publikoval na vysokej vedeckej úrovni 
a pri tom nikdy nezabudol na svojich 
kamarátov z ulice, na svoje rodisko. Ne-
stal sa z neho nudný knihomoľ, nestal sa 
príliš hrdým, aj napriek svetovým úspe-
chom. Prezident Slovenskej strojárskej 
spoločnosti, pracovník v Akreditačných 
komisiách vlády SR a držiteľ mnohých 
titulov s ohromnou vedeckou publikač-
nou činnosťou nikdy nezabudne pripo-
menúť, že je hrdým „Mederákom“ a že 
naozaj tu je doma.

SLÁVNOSŤ JUBILEJNÝCH SVADIEB
Tak ako po iné roky  aj tento rok dňa 21.  októbra 2017 pri-

vítal starosta obce Mgr. Jozef Derňár v sobášnej sieni Domu 
kultúry v Palárikove jubilujúce manželské páry, ktoré v tomto 
roku oslávili 50. a 60. výročie uzavretia manželstva. Vo svo-
jom príhovore  ocenil ich dlhoročné spolunažívanie. Po celé 
tieto roky sú vzorom rodín a svojich príbuzných , ale aj pre 
ostatných občanov našej obce.  

60. výročie oslávili manželia:
Cyril Zálešák a manž. Mária rod. Štetáková

50. výročie oslávili manželia
Cyril Tomšík a manž. Magdaléna rod. Horváthová

Mária Viteková,
matrikárka
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Jednota dôchodcov  Slovenska - Základná organizácia Pa-
lárikovo pri organizovaní jednotlivých podujatí s obľubou 
strieda podujatia zamerané na športovanie a pohybové aktivity 
svojich členov s kultúrno - zážitkovými stretnutiami.

Krásny slnečný pondelok 28. augusta sme si zorganizovali 
športové dopoludnie  s aktuálnou  témou  „V zdravom tele 
zdravý duch“  vo fit parku  na Poštovej ulici. Zabudli sme na 
boľavé kĺby a kolená, ponaťahovali sme stuhnuté svaly, rozdý-
chali smogom potiahnuté pľúca, smiechom a veselou vravou 
pookrial náš kolektív. Aj takto sa dá zmysluplne stráviť dô-
chodcovské dopoludnie. 

Cykloturistika je čoraz viac obľúbenejšou disciplínou  nielen 
mladej generácie, ale nachádza svojich stúpencov aj v našich 
radoch.  Druhý pondelok v mesiaci september sme za krásneho 
slnečného počasia zo sedla bicyklov vychutnávali cestičky po 
našom anglickom parku a vybrali sme sa smerom na Zemné. 
Záver leta bol v prírode zjavný, okrem krásneho sfarbenia stro-
mov či kríkov, ktoré nás nadchýnali,  nás mrzeli najmä poroz-
hadzované smeti v priekopách, ktoré lemujú cestu.

Cieľom „Dní európskeho kultúrneho dedičstva 2017 v Nit-
rianskom kraji“ aj v tomto roku je najmä budovať vzťah k hod-
notám, ku ktorým patria nielen hmotné či nehmotné poklady 
našej kultúrnej minulosti, ale najmä to, čo vytvorili ľudské 
ruky. V rámci programu v Nitrianskom  samosprávnom kraji 
boli zahrnuté aj dva objekty z našej obce.  Dňa16. septembra 
bol deň otvorených dverí v ľudovom dome na Hlavnej ulici č. 
22 a v historickej drevenej vodárni.  Naši seniori si pozorne 
prezreli dvor i vnútorné zariadenie sedliackej usadlosti, ktorú 
s láskou a obetavosťou udržiava rodina Piklérová. Ďakujeme 
im za ich dôslednú starostlivosť a hlavne skutočnosť, že nám 
umožnili  autenticky vidieť, ako sa žilo a pracovalo na dedine. 
Z architektonického hľadiska je zaujímavá a pozoruhodná jed-
noduchá a domyslená  stavba samotného viac ako storočného  
roľníckeho domu.

Jednoduché rebríkové schodište drevenej vodárenskej veže 
nebolo žiadnou veľkou prekážkou, aby sme si mohli vychut-
nať vyhliadku  do anglického parku. Veľkou výhodou bolo, že 
sme si spoločne mohli vypočuť odborný výklad Ing. arch. Pet-
ra Hudáka, PhD.  o samotnom objekte stavby vodárne, ktorá 
patrí k významným príkladom technického riešenia celodreve-
nej stavby z roku 1869.

Pevne verím, že aj ďalší naši spoluobčania využili túto je-
dinečnú možnosť.

Pretože  sa Lesy SR, ako užívateľ poľovníckeho kaštieľa, roz-
hodli  tento sprístupniť aj bežnej verejnosti –využili sme túto prí-
ležitosť. 19. septembra sme spoločne  absolvovali viac ako ho-
dinovú prehliadku obohatenú  odborným výkladom sprievodcu. 

Naša organizácia sa zúčastnila okresnej prehliadky speváckych  
súborov  a pripravuje aj ďalší pestrý program pre svojich členov.

Alžbeta Jankulárová
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Na okresnej prehliadke speváckych zborov Jednoty dô-
chodcov Slovenska v Lipovej 17.10.2017 úspešne reprezento-
vali  ZO Palárikovo „ SENIORKY „

Ocenenie za aktívne organizovanie kultúrneho, spoločen-
ského a športového života JSD si prevzala Alžbeta Jankuláro-
vá  a ocenenie za prácu vo výbore organizácie a reprezentáciu 
v tanečnom súbore Seniorka si prevzala Mária Stríčeková  z 
rúk predsedníčky okresnej organizácie  pani Márie Kuklovej.

Pod záštitou starostu obce Skýcov Mgr. Tomáša Kolembusa, 
starostu obce Palárikovo Mgr. Jozefa Derňára , pána fará-
ra Mgr. Juraja Plutu a predsedníčok základných organizácií 
z oboch obcí sa 18.10.2017 v Palárikovo uskutočnilo prvé 
vzájomné stretnutie členov Jednoty dôchodcov Slovenska .

TEŠME SA Z MALIČKOSTÍ
Po dlhšom očakávaní opravy železničného priecestia sa mo-

toristi dočkali. Bol to čas určitého obmedzenia nielen dopravy 
po komunikácii III/1497, ale aj prístupu cestujúcej verejnosti  
na železničnú stanicu. Všetci vydržali, cestujúci pešo prehádza-
li od závor na stanicu,  resp. späť. Vyriešili si náhradnú prepra-
vu, keď autobusy nemohli  prichádzať na železničnú stanicu.

Ďakujem za trpezlivosť aj obyvateľom Záhradníckej ulice, 

kadiaľ viedla všetka doprava po vyznačenej obchádzkovej tra-
se, ktorá bola naplánovaná na dobu od 22.9.2017do 5.10.2017.  
Usilovali sa aj zamestnanci ŽSR , keď plánovanú opravu stihli 
vykonať  rýchlejšie a železničné priecestie uviedli do prevádz-
ky skôr  o jeden a pol dňa.

Veríme, že práce boli vykonané v primeranej kvalite a prie-
cestie bude dlho slúžiť všetkým nám.

Na Krížnej ulici, ale aj Námestí slobody a Orechovej ulici si 
spoluobčania všimli stavebný ruch . Elektrikári sa usilujú vy-
meniť naplánované podperné body sekundárnej siete, vymenia 
vodiče, vyriešia domové elektrické prípojky. Súčasťou staveb-
ných prác je nový káblový VN prívod a vybudovanie novej 
kioskovej trafostanice. Samotnú stavbu „NZ-Palárikovo - 
VNK, TS, NNK, NNV“ s celkovým investičným nákladom 
viac ako 200 tis. EUR  buduje Západoslovenská distribučná, 
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a.s. Bratislava  na vlastné náklady. Ukončenie je naplánované 
na záver októbra 2017.

Vzhľadom na tieto činnosti sa podmienene musí obec zao-
berať prekládkou jednotlivých bodov verejného osvetlenia a 
celkovou rekonštrukciou miestneho rozhlasu v danej lokalite.

Preto prosíme občanov o trpezlivosť, keď určitú nevyhnut-
nú dobu bude nedostupné vysielanie miestneho rozhlasu.  Bu-
deme sa usilovať eliminovať čas opravy na dobu nevyhnutne 
potrebnú na vykonanie potrebných prác. Prosím využívajte in-

formáciu o vysielaní jednotlivých relácií MR prostredníctvom 
internetovej stránky obce www.obecpalarikovo.sk.

Obecný úrad sídli v budove zo začiatku minulého storočia. 
Posledné väčšie úpravy sa vykonávali pred viac ako 50 rokmi. 
Budova za tie roky naozaj potrebovala akútnu opravu.

V auguste miestna stavebná spoločnosť  ROLUMI  vykona-
la výmenu strešnej krytiny a klampiarskych konštrukcií. Počas 
októbra je budova obložená lešením. Zamestnanci spoločnosti 
M. R. Stav. realizujú  zatepľovanie fasády a následné omietky. 
Budova obecného úradu bude mať nový šat.

Alžbeta Jankulárová,
prednostka OcÚ

POBERATELIA DÁVKY V HMOTNEJ NÚDZI 
POMÁHAJÚ PRI ÚDRŽBE VEREJNÉHO PRIESTRANSTVA V DEDINE

Podľa novely zákona si musia poberatelia dávok v hmotnej 
núdzi sumu 61,60 eur odpracovať. Presnejšie to znamená, 32 
hodín mesačne v rámci malých obecných služieb alebo dobro-
voľníckych aktivít.

Naši občania, poberatelia dávok si túto povinnosť v rámci 
svojich možností plnia a svojou činnosťou napomáhajú udržia-
vať poriadok v obci.

My, ľudia sme rôzni a veľakrát máme tendenciu všetko 
kritizovať a vidieť v negatívnom svetle, preto rada spome-
niem fakt, že práve títo ľudia, ktorí sú terčom našej kritiky, sú 
schopní pomôcť a svojou prácou ušetriť aj nejaké tie finančné 
prostriedky či už obce, alebo školy.

Jedným takýmto príkladom je prístrešok na bicykle v ZŠ 
Karola Strmeňa v Palárikove, ktorý naši spoluobčania posled-
né augustové týždne vyčistili od hrdze a natreli farbou, betó-
nový podklad zbavili buriny a priestor na odkladanie bicyklov 
vyzametali a vyčistili.

Za ich vykonanú prácu im touto cestou vyjadrujeme poďa-
kovanie.

E. Galbavá
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O PREDVOLEBNÉ STRETNUTIA
s kandidátmi na poslancov VÚC nebol veľký záujem. Ve-

rím, že o to bude väčšia účasť voličov vo voľbách 4. novem-
bra. Príďte a hlasuje, je to v záujme nášho rozvoja, v záujme 
celého regiónu.

Z predvolebného stretnutia našich občanov s kandidátmi na poslancov VÚC vlád-
nej trojkoalície. 

SPOLOČENSKÁ RUBRIKA
V mesiaci september 2017 ži-
votné jubileum oslávili:
70 rokov
Ján Kucsara
Eva Vassová
80 rokov
Mária Kodadová
Helena Mančíková
Mária Šlahorová
90 rokov
Jolana Szabová
V mesiaci október 2017 ži-
votné jubileum oslávili:
70 rokov
Magdaléna Ághová
Jozef Čerešňa
Július Ližica
75 rokov
Júlia Sucháňová
80 rokov
Margita Illésová
Rudolf Samuel
Mária Zálešáková
85 rokov
Margita Rybárová
Narodili sa:
Filip Židuliak

Lucia Čviriková
Stanislava Režňáková
Barbora Lakatošová
Damian Szomolay
Viktor Czuczor
Uzavreli manželstvo:
Tomáš Slodičák – Andrea 
Jančárová
Erik Bednár - Michaela 
Bosáková
Michal Fiala – Marianna 
Formánková
Pavol Samuhel – Eva Kanásová
Martin Kádár – Jana Mitnyíková
Matúš Hlozák – Andrea Kempová
Rozlúčili sme sa:
Ľudovít Mihalík 54-ročný
Mária Révayová 72-ročná
Karol Garaj 63-ročný
Ružena Valášková 79-ročná
Jozefína Juríková 82-ročná
Anna Očovská 88-ročná
Eva Révaiová 78-ročná
František Varga 79-ročný

Mária Viteková,
matrikárka

II. REGIONÁLNY JESENNÝ JARMOK V BÁNOVE
Sychravé, upršané počasie pri prí-

prave jarmoku dalo zabrať organizáto-
rom a na otázku: Kde organizovať toto 
podujatie? neodradilo počasie a vyhralo 
rozhodnutie vonku v športovom areá-
li. Hlavným sponzorom podujatia bol 
Mikroregión CEDRON – NITRAVA , 
ktorý združuje 18 obcí a jedno mesto. 
Obcou, v ktorej sa tento rok 16. septem-
bra zorganizoval Jesenný jarmok, bola 
obec Bánov. Rozhodnutie reprezentovať 
našu obec padlo na poslednú chvíľu zo 
strany vedúcej DK. Na podujatie sme 
prišli dobre pripravené, i keď sme ne-
vedeli čo nás čaká, čo sa od nás vyža-
duje. Bolo treba skúsiť, ako sa hovorí. 
Krásne teplé sobotné popoludnie nás 
privítalo v našom stánku urče-
nom na prezentáciu remesiel a 
tvorivosti. Keď sme začali vy-
stavovať svoje jesenné aranž-
mány, venčeky ktoré zhotovila 
trojica šikovných mladých dám 
začali sa okolo nás motať jar-
močníci. Zobrala som zo sebou 
10 obrazov z poslednej tvorby, 
jeden bol dokonca dokonče-
ný v piatok v noci, ešte voňal 
novotou. Obrazy mali veľký 
úspech, páčili sa, ľudia sa pri-

stavovali a obdivovali tvorbu. Pýtali sa 
na techniku, fotografovali. Predajný a 
prezentačný stánok sme dotvorili o fo-
tografie , pohľadnice , mapky a brožú-
ry našej dediny. Uličku stánkov naplnili 
účinkujúci z regiónu. Pochutnávali si na 
gulášiku a dobrom pivku či na kofole. 
Vystúpenie seniorom dotvorilo atmo-
sféru jarmoku. Ponuka v stánkoch bola 
rôznorodá, ako to už na jarmokoch býva 
najviac si ľudia pochutnávali na dobrom 
jedle a nápojoch. Atrakciou bol azda 
stánok s bryndzovými haluškami. Pre-
dajcovia z jednotlivých obcí ponúkali 
svoje výrobky v malom množstve. Diev-
čatám v našom stánku sa podarilo pre-
dať niekoľko krásnych výrobkov, rozdať 

prezentačné brožúrky, poinformovať o 
novinkách v našej dedine a pohostiť zá-
ujemcov sladkosťami a naliať po kalíš-
ku dobrej pálenky. Družnú debatu sme 
nadviazali a zaspomínali so spevokolom 
z Poľného Kesova, poklebetili s predaj-
cami zo Šurian. Čas určený na jarmok 
sa pomaličky chýlil ku koncu, keď ih-
risko začali zakrývať mraky čierňavy. 
Bol najvyšší čas na odchod. Ukončenie 
podujatia bolo o 17, 00 hodine. Večer sa 
mala konať jarmočná zábava, ale dážď 
dokonal svoj plán a spŕchol na jarmoč-
níkov. Domov sme sa vracali spokojné 
a plné zážitkov. Zo všetkých obcí, ktoré 
sa zúčastnili prezentácie, zavítal medzi 
svojich predstaviteľ obce či mesta. Slo-

vá pochvaly zneli na úkor hos-
titeľovi dediny Bánov. Budúci 
rok nevieme, čo prinesie, kam 
bude smerovať  budúci jarmok, 
ale my s určitosťou vieme, čo 
nás čaká a ako sa nám treba 
pripraviť. Patrili sme medzi 
jeden z najkrajších stánkov, čo 
nám dávali patrične najavo aj 
deti zo ZŠ Bánov, ktoré mali za 
domácu úlohu vypracovať pro-
jekt o jarmoku. Fotografovanie 
nemalo konca kraja. Verím, že 
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sme dobre a hrdo reprezentovali našu 
obec. A ďakujem dievčatám za ochotu 
prezentovať svoje výrobky. Ďakujem 
pani Kozákovej z Mikroregiónu CED-
RON – NITRAVA za oslovenie, aby 
sme sa podujatia zúčastnili a priniesla 
na prezentáciu svoju tvorbu. Verím, že 
sa v budúcnosti podujatie bude konať aj 
v našej obci, predpoklady na zvládnu-
tie takéhoto podujatia máme. Záleží od 
hlavného organizátora, ktorú obec vy-

berie. Jesenný jarmok nebol rozsahom 
veľký, ale veľký bol dobrou náladou v 
kruhu spriatelených obyvateľov z obcí 
regiónu. Všetci sme boli jedna veľká ro-
dina, žiadne vyvyšovanie. Veselí usmiati 
seniori rozdávali opäť recept na dlhove-
kosť. Vedia sa zabávať. Za zmienku ešte 
azda stojí, že pri organizovaní sa zúčast-
nili a počas podujatia pomáhali miestni 
hasiči z Bánova, hosťujúci zo Šurian, 
pracovníčky obecného úradu, komisia 

kultúry a športu, aktivační pracovníci a 
mnoho dobrovoľníkov. Takto sa poduja-
tie dalo zorganizovať keď bolo zaintere-
sovaných niekoľko desiatok pracovníkov 
okrem kultúry. Každý mal svoje miesto, 
pomáhali aj miestne organizácie. Nový 
postreh do budúcna pri organizovaní pod-
ujatí u nás v obci. Čaká nás dlhá cesta, 
kým sa k organizátorovi nezištne pridajú 
ďalší a podajú pomocnú ruku.

ČARO VÝŠIVKY
Nebolo v minulosti vidieckeho domu, v ktorom by dievča či 

žena nebola vedela vyšívať. Drobné stehy sa jeden k druhému 
ukladali, a tak vznikol motív rôznej farebnosti. Výšivka a vyší-
vaný motív bol odlišný na všedný deň, odlišný na nedeľu a svia-
točné dni. Ľudová výšivka, tak ako ľudové umenie podmienilo 
nadanie ľudu. Bolo jedno z najrozšírenejších foriem výtvarného 
prejavu a sebarealizácie. Ľudová výšivka je príležitosťou k ná-
vratu krásy umeleckej hodnoty, ktoré  i dnes prostredníctvom 
zručných ženských rúk prežíva svoje znovuzrodenie. Bohatstvo 
slovenskej ľudovej výšivky predstavuje nesmierne cenný mate-
riál, a to nielen z historického hľadiska, ale aj z jeho výtvarnej 
nosnosti. Výšivka je pokladaná za najrozšírenejší a najcharak-
teristickejší prejav ľudového umenia, uplatnila sa do dnešného 
dňa. Návrat výšivky na odev s ľudovým motívom je návrat k 
minulosti na nových módnych prvkoch. Kúsok výšivky na 
odeve hrdo nosia majiteľky a hlásia sa tak k nášmu Slovensku. 
Malú výstavu ľudovej tvorby sme pripravili v mesiaci septem-
ber. Doplnili sme ju o expozíciu z požičaných, ale i darovaných 
vecí, nábytku / gauč z roku 1904 z masívneho dreva/, obedovú 
súpravu, maľované hrnčeky a taniere, vyšívané prestierania, vy-
šívané odevy a doplnky. Výstava svojím rozsahom nebola veľ-
ká, ale oslovila návštevníkov svojou farebnosťou.

VINTAGE NIE JE RETRO
Nenechajme sa zmýliť, s retrom to nemá nič spoločné.
VINTAGE – predstavuje niečo veľmi hodnotné a kvalitné 

zo starej doby, ošúchané a s patinou. Na prvý pohľad je vidieť, 
že daná vec má už niečo za sebou. Zväčša ide o veci zrecyk-
lované či zreštaurované. Zatiaľ čo retro sú veci z minulosti 
ako šaty, chladnička, rádio. Vintage je niečo staré, hodnotné, 
ošúchané, patina, prasklinky, kvety, čipky, stuhy, veci, čo majú 
svoj príbeh. Na veciach sú charakteristické rôzne praskliny, 
hrdza, patina, z materiálov starý porcelán, keramika, drevo, 
kov, doplnky, čipka, stuhy kvetinové motívy. Starý nábytok, 
ktorý má svoje čaro, dizajn z obdobia 20. až 60 rokov 20. sto-
ročia sa nám podarilo vystaviť na výstave usporiadanej v DK 
koncom septembra. Porcelán s kvetinovou výzdobou pripomí-
najúci obedový servis na starých zámkoch, bábika z porcelá-
nu, rámy obrazov so zlatou štruktúrou, lodný kufor na šaty, 
ktorý má svoj vek atď. To všetko si mohli pozrieť záujemci 
na poschodí v DK, kde sme nainštalovali niekoľko vzácnych 
exponátov, ktoré nám  zapožičali obyvatelia z obce. maličké 
detaily, prasklinky dodávali veciam svoje čaro. Výstavou sme 
sa snažili poukázať na rozdiel medzi oboma štýlmi. Vintage, 
moderný štýl je stále obľúbený, či už v móde, bytovom dizajne 
alebo pri doplnkoch i šperkoch.

DEŇ STARÝCH RODIČOV
Prvý októbrový víkend bol vyhlásený za Deň starých rodi-

čov. Jeseň života nemusí byť smutná a jednotvárna, pozitívnym 
myslením a primeranými aktivitami pre starší vek si môžu sprí-
jemniť  toto životné obdobie. Potrebám našich starých rodičov 
a možnostiam ako zlepšiť kvalitu jesene života sa už vyše dve 
desaťročia venuje aj náš dom kultúry. Úzko spolupracuje s MO 
Jednoty dôchodcov. Spoluorganizuje športové, pohybové a tvo-
rivé aktivity. Ale život je aj o inom. Starých rodičov symbolizu-
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je jeseň vo všetkých jej podobách. Mať vnúčatá, to je najväčší 
dar pre starých rodičov. Mojkať sa, starať sa a rozmaznávať. 
Dať všetko, čo si vnúča želá aj napriek zákazom rodičov. Starká 
je vždy tá, čo plní sny a túžby. Nahrádza stratený čas, čo nemoh-
la venovať svojim deťom. Hrdo drží za rúčku vnučku či vnuka, 
kráča s nimi cestou žitia. Jeseň života je naozaj krásna. Deň, 
ktorý nám pripomína všetkých, ktorí si zodrali svoje ruky, aby 
nám pripravili cestu žitia. Vďaka patrí našim otcom a mamám 
– prarodičom. Koľko len krásy , srdečnosti sa skrýva v každej 
tvári. Cesta žitia nie je ľahká- raz bohatstvo a radosť -  smútok 
strieda. Slza v oku samotu míňa. Pokladom je vnúča, čo šteboce 
zrána. Každá chvíľa je vzácna, zdoláva cestu žitia, veď nikdy 
nevieš, čo ťa zajtra čaká. Ruka v ruke, starká naša, dobieham 
čas, zdolávam cestu, s vnukmi sa teším – starkou som aj ja – čas 
svoje si hudie. Čas rýchlo plynie. Život je zmena – rýchlo ply-
nie. Staroba je darom žitia v kruhu vnúčat obklopená. Dýchať, 
smiať sa v objatí, starká moja – ľúbim ťa – tíško šepká vnučka 
milá, hladí líca rúčkou malou – elixírom zdravia vždy je. Tak 
málo stačí na prežitie. V pokoji žiť, nemať smútok v duši, vidieť 
srdcom a nebyť sám. To vám želám, ale tiež sebe samej – PO-
KOJ V DUŠI. Tak žime – čas uteká, život je úžasný a krásny, 
nikdy nevieš, čo ťa čaká.

· ZDRAVOTNÉ OKIENKO ·
Mozog „papká“ s telom.
Mozog predstavuje len dve percentá telesnej hmotnosti člo-

veka ale „stravuje sa„ spoločne s celým telom. Preto je 
dobré vedieť, ktoré potraviny sú preň osožné:

Jablká - ak sa nedokážete sústrediť dajte si jablko – obsahuje 
kyselinu askorbovú – príjem železa. Jablká upokoja príliš 
aktívneho ducha a umožnia sústrediť sa. 

Banány – obsahujú vitamín B6, ktorý zmierňuje depresívne 
pocity a celkovo pôsobí blahodarne na nervový systém.

Šošovica – je bohatým zdrojom vitamínu B1. Podporuje inte-
ligenciu a pohybové refl exy pri športe.

Makrely – sú zdrojom kyseliny tyrozénovej potrebnej na 
zvládnutie stresových vplyvov.

Mlieko – chráni mozog pred starnutím.
Pomaranče – vitamín C, ak je ho primálo, človek je duševne 

vyčerpaný.
Cibuľa – znižuje hladinu krvného cukru. Vysoká hladina cukru 

v krvi vyvoláva agresivitu, u detí nedostatok pozornosti.
Brokolica – vyvoláva pocit radosti, umocňuje pocit šťastia a 

radosti zo života.
Karotka – betakarotén v nej spomaľuje proces starnutia.
Hrozno – je bohaté na B12 – podporuje schopnosť sústrediť sa.
Jogurt – vápnik podporuje schopnosť ovládnuť sa, nízke hod-

noty vápnika = podráždenosť.

KURZOVÁ ČINNOSŤ V PRIESTOROCH DK
si našla obľubu u našich detí, mládeže, dospelých i senio-

rov. V tomto školskom roku sme otvorili v DK kurzy jazyka 
anglického, ktoré úspešne vedie už niekoľko rokov Jazyko-
vá škola ELLI z Nových Zámkov. Lektorky si svojich žiakov 
rozdelili do niekoľkých skupín a vedú žiakov i individuálne. 
Vyučuje sa dvakrát v týždni a to v utorok a vo štvrtok.

Hudobný kurz vedú naši talentovaní lektori z obce. Deti nav-
števujú hodiny klavíra v sobotu a hru na gitaru v nedeľu, kedy 
vyučovanie prebieha od rána do neskorých večerných hodín.

Tanečný kurz tanca Hip-Hop znovu otvoril svoje brány pre 
pohybovo nadané deti. Kurz praská vo švíkoch v malej skupine. 
Druhá staršia skupina pokračuje vo svojej výuke už niekoľko 
rokov. Dni, v ktorých sa vyučuje, je utorok a štvrtok podvečer. 

Tanec – pohybová aktivita pre Seniorku sa vyučuje v pon-

delok a utorok v dopoludňajších hodinách.
Cvičenie pre ženy – PILOXING svoje aktivity uskutočňuje 

v pondelok vo večerných hodinách.
Cvičenie JOGY sa, žiaľ, u nás neujalo a po dvoch stretnu-

tiach ukončili svoju pôsobnosť.  Voľným dňom na voľnočaso-
vé aktivity sa stala streda, kedy mienime pripravovať TVORI-
VÉ DIELNE, VARENIE  a iné záujmové posedenia . Priestory 
pre lektorov poskytujeme v DK ZDARMA. Dávame priestor 
občanom k zvyšovaniu jazykovej gramotnosti, podporujeme 
hudobné nadanie a staráme sa o pohybové aktivity detí i senio-
rov. Kurzy sú naplnené. Veríme, že húževnatosť absolventov 
vydrží až do konca. Prajem všetkým veľa optimizmu a lekto-
rom pevné nervy a pohodu. V priebehu dňa sa v priestoroch 
uskutočňujú rôzne podujatia a nie vždy sa nám podarí skĺbiť 
program. Preto žiadam pochopenie zo strany rodičov. Netreba 
hľadať chyby tam, kde nie sú. Verím, že vždy nájdeme kom-
promis. Ďakujem za pochopenie.

Marta Révaiová,
vedúca DK

KNIŽNICA INFORMUJE...
PROJEKT Č. 1 ,,NOVÉ KNIHY“

V mesiaci august kniž-
nica zakúpila nové knihy, 
aby sa skvalitnil  knižničný 
fond z internetového por-
tálu Knihy pre každého. 
Analfabet, Čierny zošit, 
Môj brat nemá brata, Bo-
lesť v kameni ukrytá, Ana-
belka sa smeje, Môj malý 
zverinec, Myšiak Samuel 

a jeho cesta okolo Slovenska, Verte cisárovi, Mamička, Som 
Paula, Smiešna osobná dráma, Ani ryba ani rak, Tri víly na 
salaši, Život je frajer, ale ja som väčší,  Anička má prázdniny, 
Kovanie v krokoch, Pištáčik, Tri mačiatka tety Mily, Rozvia-
zané jazyky, Príbeh vlákna, Bylinkové rozprávky, Antigona, 
Lebo musím! Žena moja drahá, Dopravné rozprávky. Vydanie 
týchto kníh podporil Fond na podporu umenia.

Ďalej z internetovej predajne Pre školy SK sme zakúpili na-
sledovné knihy na obohatenie fondu: 206 kostí, Ako som prišiel 
na svet, Babičkina úsporná kuchárka, Čierna vdova, Čo vám 
chýba, keď, Dostihový detektív, Dotyk lieči telo, úsmev dušu, 
Korene zla, Krutá rozlúčka, Liečivá sila vitamínov a minerál-
nych látok, Lifting zdarma, Mengeleho dievča, Najedzte sa do 
štíhlosti 3, Nakupujte hlavou, varte srdcom, Nenávisť, Opatro-
vateľstvo, Prelet sťahovavých vtákov, Rozprávka o psíčkovi a 
mačičke-ako našli bábiku, ktorá tenko plakala, Sliepky a anjeli, 
Tajomstvo biologických hodín, Vlk a dýka, Zázračné lieky prí-
rody, Zdravie z božej lekárne, Žiaden káčer navyše.

Knihy sa postupne spracovávajú, v každej je odtlačok pe-
čiatky s textom. Nákup kníh z verejných zdrojov podporil 
Fond na podporu umenia. 

Projekt č.2 
,,PREDNÁŠKY A BESEDY PRE KAŽDÉHO...“

V mesiaci august konkrétne 30. augusta sa uskutočnila 
prednáška a beseda s ppráp. Davidom Filom z Policajného 
zboru SR pod názvom  Bezpečnosť a ochrana pre všetkých...
Hlavným partnerom podujatia bol Fond na podporu umenia 
v spolupráci s obcou Palárikovo - knižnicou. Z prednášky si 
mohol každý účastník zobrať veľa inšpirujúcich podnetov na 
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ochranu seba, svojich blíz-
kych, svojho majetku a 
súkromia... Podujatie z ve-
rejných zdrojov podporil 
Fond na podporu umenia.

V mesiaci september sa 
uskutočnila prednáška a be-
seda s doc. Monikou Janke-
chovou pod názvom Máme 
šancu ostať zdraví? Hlav-
ným partnerom podujatia 
bol Fond na podporu ume-
nia v spolupráci s obcou 
Palárikovo- knižnicou. Té-

mou besedy boli rady a námety, ktorými by sme sa mali riadiť, 
aby sme ostali zdraví, ako máme predchádzať stresu, správne sa 
stravovať a robiť prevenciu, aby sme ostali čo najdlhšie zdraví, 
lebo prevencia je lacnejšia a úspešnejšia ako samotná liečba a 
kúpa liekov... Podujatie z verejných zdrojov podporil Fond 
na podporu umenia.

Projekt  č.3 ,,Tvoríme a čítame...“
Ako sme informovali v predchádzajúcom čísle Našich no-

vín, že projekt bude prebiehať aj počas letných prázdnin, tak 
sa aj stalo, lebo každý párny týždeň sa v knižnici stretali nielen 
žiaci špeciálnej základnej školy, ale aj deti, ktoré pochádzajú 
zo znevýhodnených prostredí a tiež deti, ktoré boli u nich na 
prázdninách. V auguste sme stvárňovali rozprávky podľa ich 
výberu a tiež si mohli vybrať aj techniku prevedenia. V mesia-
ci september sme čítali Keď pôjdeš horou, a to nás inšpirovalo, 
aby sme vyrobili ježka a tvorili z listov a jesenných plodov. 
Podujatie z projektu „Tvoríme a čítame...“ fi nančne pod-
porilo Ministerstvo kultúry Slovenskej republiky.

Knižné dary do knižnice poskytli: rod. Fiamová, Rozália 
Šrámková, rod. Guzmická, rod. Karasová, Bianca Vitková a 
ďalší, ktorí si neželali zverejniť svoje mená. Ďakujeme.

Mária Slažanská, 
vedúca knižnice

POĎAKOVANIE...

Národná transfúzna služba chce touto cestou poďakovať 
všetkým darcom krvi, ktorí sa dňa 4. októbra 2017 zúčastnili 
spoločného odberu krvi v priestoroch Domu kultúry: Zuzana 
Barusová, Oto Čapala, Ing. Peter Horváth, Karol Jančár, Pa-
vol Klučka, Milan Kodada, Peter Krásny, Július Kutak, Jozef 
Prokopec, Ing. Igor Rezdovič, Milan Slovák, Magdaléna Slo-
váková, Ing. Róbert Židuliak. Menovaným patrí veľké ďaku-
jem, lebo ešte stále žijú medzi nami ľudia, ktorým záleží na 
záchrane životov, a preto stále chodia darovať to najcennejšie, 
čo v živote majú, a to je K R V . Veľké ďakujem patrí aj pr-
vodarcom, ktorí sa pripojili už k stabilným darcom. Krv prišli 
darovať aj iní, ale zo zdravotného alebo dovolenkového  hľa-
diska /pobyt v zahraničí/ im nebolo možné odobrať krv, ale aj 
napriek tomu im patrí veľké ďakujem.   

Mária Slažanská,
za ČK Palárikovo

  

   OBEC PALÁRIKOVO 
      DOM KULTÚRY 

  vás srdečne pozýva na 
 

        VIANOČNÉ     
 TRHY 

v sobotu 18.11.2017 
v čase od 8,00 do 17,00 hod.   

v priestoroch Domu kultúry Palárikovo. 
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OBECNÁ POLÍCIA INFORMUJE
Chceme vás informovať, čo sa udialo za prvý polrok od 

1.1.2017 do 30.09. 2017  v tunajšej obci Palárikovo: 
Dvadsaťdva evidovaných priestupkov, z toho:

jedenásť vyhľadaných priestupkov – išlo o priestupky: 
• 1 x na úseku ochrany životného prostredia  v zmysle § 45 

Zák. č. 372/90 Zb., 
• 1 x nedovolený výrub drevín § 48 Zák. č. 372/90 Zb., 
• 7 x znečistenie verejného priestranstva v zmysle § 47 ods. 1, 

písm. d Zák. č. 372/90 Zb. 
• 1 x spaľovanie záhradného odpadu, porušenie VZN č. 1/2014, 

čl. 2, ods. 1, písm. e, čl. 17 ods. 2, písm. f (už zrušené), 
• 2 x na úseku držania a chovu psov v zmysle § 7 ods. 1, písm. 

f Zák. č. 282/2002 Z. z.
Päť objasnených priestupkov – išlo o priestupky: 
• 2 x na úseku držania a chovu psov v zmysle § 7 ods. 1, písm. 

f Zák. č. 282/2002 Z. z., 
• 1 x priestupok proti majetku podľa § 50/1 zák. č. 372/90 Zb. 

– zistený páchateľ priestupku, spis predložený na Okresný 
úrad odbor všeobecnej vnútornej správy Nové Zámky, 

• 1 x priestupok proti občianskemu spolunažívaniu podľa § 49 
ods. 1, písm. d Zák. č. 372/90 Zb. – zistený páchateľ uvede-
ného priestupku, vybavené v blokovom konaní, 

• 1 x priestupok proti majetku podľa § 50/1 zák. č. 372/90 Zb. – 
zistený páchateľ priestupku, vec vybavená v blokovom konaní.
Odovzdanie – predloženie na inú súčasť:

• 2 x oznámenie týkajúce sa priestupku proti občianskemu spo-
lunažívaniu podľa § 49 ods. 1, písm. d Zák. č. 372/90 Zb., spis 
predložený na Okresný úrad odbor všeobecnej vnútornej sprá-
vy Nové Zámky na prejednanie.

• 1 x oznámenie týkajúce sa priestupku proti majetku podľa § 50 
ods. 1 /Zák. č. 372/90 Zb. – doposiaľ neznámy páchateľ. 

• 1 x priestupok na úseku životného prostredia podľa § 45 Zák. č. 
372/90 Zb. – odovzdaný na Obecný úrad Palárikovo.

• 1 x na úseku držania a chovu psov v zmysle § 7 ods. 1, písm. f 
Zák. č. 282/2002 Z. z. - odovzdaný na Obecný úrad Palárikovo.
Ďalšie udalosti:
Obecná polícia Palárikovo zadržala páchateľa tr. činu pyt-

liactva podľa § 310 ods. 1 Tr. zákona v obci Palárikovo, na 
jazere „BARINA“. Páchateľ bol následne odovzdaný prísluš-
níkom OO PZ SR Nové Zámky k ďalšej realizácii prípadu.

V uvedenom období došlo v obci Palárikovo, na Ulici A. 
Bagara č. 8 k spáchaniu tr. činu krádeže vlámaním do zatiaľ 
neobývaného rodinného domu v rekonštrukcii, majiteľ rodin-
ného domu je p. Novák bytom Nové Zámky. Išlo o krádež ruč-
ného elektrického náradia. Spôsobená škoda cca. 600,-€. Vec 
realizuje OO PZ Nové Zámky. 

OP Palárikovo zadržala dvoch cudzích štátnych príslušníkov, 
ktorí sa v Slovenskej republike - v obci Palárikovo - nelegálne 
zdržovali. Obe osoby pochádzajúce z Vietnamu boli odovzdané 
príslušníkom Cudzineckej polície OR PZ SR Nové Zámky.

V mesiaci september  došlo ku krádeži svadobných darov a 
alkoholických nápojov z KD na Poštovej ulici. Udalosť bola 
objasnená, vec rieši ORPZ N. Zámky.

Obecná polícia počas pracovnej doby vykonáva pri ZŠ na 
Ulici Komenského v obci Palárikovo dohľad nad cestnou pre-
mávkou a vykonáva výber poplatkov za trhové miesta.

Chceme upozorniť občanov, nakoľko sa začína jesenná se-
zóna, aby  vo svojich záhradách nepálili rôzny odpad, nakoľko 
si tým znečisťujeme prírodu a je to i celoročne zakázané. V 
prípade zistenia páchateľa  hrozí postih. Ďalej chceme infor-
movať občanov, že  v poslednej dobe stále pribúdajú podnety 
od občanov kvôli voľne pohybujúcim sa psom. Chceme dať 
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do pozornosti, že boli riešené tri udalosti pohryznutia člove-
ka psom a to dve udalosti riešilo ORPZ Nové Zámky a jednu 
udalosť riešila tunajšia obecná polícia. Každý majiteľ je plne 
zodpovedný za svojho psa a výhovorky, napr. že pes preskočil 
plot alebo bola zle zatvorená brána, neobstoja a donekonečna 
sa to riešiť  napomenutím nedá. Chceli by sme dosiahnuť, aby 
sa občania či už sami alebo so svojimi štvornohými miláčikmi 
mohli po obci prechádzať bezpečne.

Na záver sa  chceme  poďakovať občanom, ktorí sa podie-
ľali na vyhľadávaní a objasňovaní priestupkov a pri zisťovaní 
páchateľov v našej obci. 

Správu spracoval: 
Martin ŠÁTEK,

náčelník OP Palárikovo

ZO ŽIVOTA OBCE

A ČAS NEÚPROSNE PLYNIE...
... aj u našich osobností vyznamenaných titulom Čestný 

občan Palárikova. Zdá sa byť takmer neuveriteľné, ale 22. 
novembra 2017 uplynie rovných päť rokov, čo na návrh vte-
dajšieho starostu obce Dr. Bernarda Rošteckého Obecné zastu-
piteľstvo v zmysle zákona NR SR č. 369/1990 Zb. o obecnom 
zriadení, v znení neskorších predpisov a v súlade s čl. 26 Štatú-
tu obce Palárikovo, schválilo udelenie ocenenia obce za zvlášť 
významné zásluhy o obec a jej obyvateľom pánom: grófovi 
Józsefovi Károlyimu, Ing. Zoltánovi Černákovi a Štefanovi 
Šafárikovi. Naši ocenení sa v tomto roku dožili polo okrúhle-
ho výročia 75 rokov. Gróf József Károlyi 1. mája, Ing. Zoltán 
Černák 5. augusta a Štefan Šafárik 6. augusta 2017. K našim 
vzácnym oceneným už dávnejšie patrí aj Prof. Ing. Karol Po-
lák DrSc., ktorý sa 9. septembra 2017 dožil krásneho, tiež polo 
okrúhleho krásneho životného jubilea 85 rokov.   

I keď sú naši jubilanti všeobecne a všetkým nám známe 
osobnosti, pripomeniem v krátkosti ich súčasnú činnosť.

- Gróf József Károlyi, naro-
dený 1. mája 1942 sa teší dob-
rému zdraviu, srší energiou a 
elánom. Nečudo, od Maďarskej 
vlády dostal mandát a splnomoc-
nenie prestavať výstavný areál 
v Budapešti, rozšíriť ho, posta-
viť nové pavilóny a zabezpečiť 
úspešný priebeh svetovej výstavy 
EXPO21. Keď mi to oznamoval, 
povedal, citujem: „Robím si svo-
ju tretiu profesionálnu kariéru v 
živote.“ Prajeme mu pevné zdra-

vie, aby svoje predsavzatia úspešne zavŕšil. 
- Ing. Zoltán Černák, narode-

ný 5. augusta 1942, najúspešnejší 
poľnohospodár naširoko-ďaleko, 
nedávno dokončil prestavbu bý-
valých károlyiovských koniarní 
a z pôvodnej budovy jedálne sa 
stalo reprezentačné kongreso-
vé centrum. Fungujúce Well-
ness-centrum priťahuje čoraz 
viac návštevníkov z blízkeho i 
ďalekého okolia. Nedávno bola 
otvorená vinotéka a reštaurácia 
so špičkovým výberom chutných 

jedál a vín lákajúca početných hostí, ktorí si chcú dobre zajesť, 
zahrať si bowling, alebo, čo je novinka, posedieť si na terase s 
výhľadom na kaštieľ, zrekonštruovanú vodárenskú vežu a par-
kovú zeleň. O vnútornom areáli a nádvorí už ani nehovoriac; 
návštevníkov vítajú vysadené domáce i cudzokrajné upravené 
stromy, kríky i pestrofarebné kvety. Ďakujeme mu za skrášľo-
vanie našej obce a prajeme pevné zdravie so želaním, aby sa 
mu podarilo splniť ďalšie plány v prospech všetkých nás.

ČLOVEK JE KRÁSNY NIELEN VTEDY, 
KEĎ MÁ PRUŽNÝ KROK... 

Človek je krásny podľa múdrosti, čo zračí sa mu v oku, 
podľa vrások a bielych vlasov, 

podľa slov, keď ponára sa v hovore s deťmi do rokov, keď aj 
on bol mladý. 

Človek je krásny vtedy, keď ho ľudia majú radi ...
hovorí jedna ľudová múdrosť, má hlboký význam a pravdi-

vosť jej slov je nespochybniteľná. 
Čas plynie všetkým rovnako rýchlo, je ako vzácny draho-

kam na ľudskej dlani, a práve na dlaniach našich seniorov sa 
ich jagajú tisíce. 

V každom jednom z nich je ukrytá tvrdá práca, múdrosť a 
životné skúsenosti.

Nezabúdame na nich , vážime si ich, ctíme .
Mesiac október, keď aj samot-

ná príroda naberá krásu jesene, je 
vhodnou príležitosťou prejaviť 
svoju pozornosť a úctu občanom 
skôr narodeným, tým, ktorí nás 
vychovali.

Dňa 22. októbra 2017 sa pod 
záštitou starostu obce Palárikovo 

Mgr. Jozefa Derňára konal 
tradičný Koncert úcty k star-
ším, na ktorý sú každoročne po-
zývaní dôchodcovia, občania, pri 
príležitosti dožitých životných 
jubileí.

Okrem vrúcneho poďakova-
nia za ich celoživotnú prácu a 
priania pevného zdravia do ďal-
ších rokov života v slávnostnom 
príhovore pána starostu  jubilan-
tom zablahoželal aj hosť podu-

jatia, Doc. Ing. Milan Belica PhD., predseda Nitrianskeho 
samosprávneho kraja.

Hudobný hosť Ľudo Kuruc Band pre jubilujúcich senio-
rov pripravil bohatý kultúrny zážitok v podobe kvalitnej hudby 
a rytmov, ktorými vzdal poctu hudobným velikánom ako Tom 
Jones, Frank Sinatra a Karol Duchoň. 

Tie nenechali nikoho chladného. Kapela hrala do nôty, nie-
ktorí si zaspievali, niektorí aj poplakali, ale úsmevy na ich tvá-
rach pri odchode domov boli pre nás najkrajším poďakovaním 
za pekné popoludnie, ktoré patrilo iba im... skôr narodeným. 

Erika Galbavá
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- Štefan Šafárik sa naro-

dil 6. augusta 1942. V mladosti 
dlhé roky v obci účinkoval ako 
hudobník, zároveň ako aktívny 
člen ochotníckeho divadla v obci 
a učiteľ. Jeho vrodený talent ho 
nakoniec definitívne posunul na 
divadelné dosky, ktoré zname-
najú svet. Napokon zakotvil vo 
Zvolene, kde v divadle Jozefa 
Gregora Tajovského účinkuje od 
roku 1967 doteraz. Nejaký čas 
zastával funkciu riaditeľa, získal 

veľa ocenení, spomeniem iba tie najdôležitejšie: Cena diváka 
- Motýľ, potom desaťkrát získal Cenu - najpopulárnejší herec, 
ktorá sa udeľovala od roku 2002, Cenu predsedu Banskobys-
trického kraja – Kvet kultúry a umenia, Cenu Banskobystric-
kého samosprávneho kraja, Cenu Zvolena... Zaradili ho medzi 
osobnosti mesta Zvolen, získal aj Cenu Literárneho fondu za 
celoživotné dielo v oblasti divadelnej tvorby. Ťažko je presne 
vymenovať všetky ocenenia, ktoré náš rodák dostal. V Divadle 
Jozefa Gregora Tajovského vo Zvolene účinkuje doteraz, teší 

sa dobrému zdraviu a srší energiou. Prajeme mu ešte veľmi 
veľa úspechov a priazeň obecenstva.

- Prof. Dipl. Ing. Hab. 
Doc.-CSc Karol Polák, DrSc 
et.Dr.h.c. sa narodil 9. septembra 
1932. V mladosti pôsobil v obci 
ako úspešný hudobník, neskôr 
sa jeho životná dráha posunula k 
vedeckým métam a profesorskej 
činnosti. Teší sa dobrému zdraviu, 
býva v Bratislave, užíva si zaslú-
žilý dôchodok v kruhu rodiny a 
vnútorne je spätý so svojím rodis-
kom. Zaujíma sa o súčasné dianie. 
Ako mi povedal – vzdelávať sa 
treba vždy. Verný tejto ušľachtilej 

zásade, zaoberá sa filozofiou myslenia, citujem: „Dlhé myslenie 
pre objavenie nového. Stredné myslenie pre použitie nového. 
Krátke myslenie pre aplikáciu a rozvoj.“ A podľa toho, ako mi 
prezradil, funguje vlastne vzdelávací systém. 

Ing. Imrich Szabó
Autor fotografií Štefan Szabó

VOJENSKÝ ČIN ROKA – MIMORIADNA CENA
Po vzniku samostatnej Slovenskej republiky v roku 1993 aj 

vtedajšia nová Armáda Slovenskej republiky napomohla mla-
dému štátu etablovať sa prostredníctvom úspešného nasadenia 
našich vojakov v mierových misiách v rámci OSN. Aj vďaka 
tomu bola Armáda SR v tom čase najdôveryhodnejšou štátnou 
inštitúciou a túto dôveryhodnosť si v podstate udržiava dodnes.

V roku 1997, päť rokov od vzniku samostatnej republiky, 
vznikol v Armádnej redakcii Slovenského rozhlasu nápad zria-
diť anketu Vojenský čin roka. Mimochodom išlo o prvú podob-
nú anketu na Slovensku. Až neskôr vznikli „činy roka“ v iných 
oblastiach. Nešlo o to upriamiť pozornosť na dôstojníkov v 
najvyšších vojenských veliteľských funkciách, ale zamerať sa 
na tých, ktorí vykonali mimoriadne činy v bežnom živote. Boli 
to záchrana života a zdravia spoluobčanov, ich majetku, alebo 
výnimočná práca nad rámec služobných povinností. Vtedajší 
najvyšší predstavitelia ministerstva obrany a velenia armády, 
sa zhodli na tom, že neexistuje lepší spôsob, ako širokej verej-
nosti predstaviť vojakov a pracovníkov rezortu obrany, ktorí 
bez ohľadu na vlastné pohodlie a riziko, sú vždy tam, kde to 
naši spoluobčania najviac potrebujú.

Organizačne prvý ročník a niekoľko ďalších odovzdávaní oce-
není, zabezpečovala Armádna redakcia Slovenského rozhlasu, 
menovite Miroslav Minár, Bernard Roštecký a Petra Repková.

„Začalo sa to tak, že niekedy v lete sme v redakcii debatova-
li, ako dostať do povedomia ľudí výnimočné vojenské skutky, o 
ktorých sme v rozhlase vysielali,“ spomínal Bernard Roštecký, 
podplukovník vo výslužbe. Pokračoval: „S Mirom Minárom 
sme slúžili ako profesionáli v mierovej misii OSN UNPROFOR, 
videli sme nasadenie a hrdinstvo našich vojakov priamo vo voj-
ne. Bolo nám vtedy ľúto, že veľa skvelých činov našich vojakov 
odchádza do zabudnutia. Práve vtedy vznikla myšlienka založiť 
ocenenie Vojenský čin roka“, prezradil Bernard Roštecký, ktorý 
v uniforme odslúžil dlhých dvadsaťosem rokov.

*  *  *
Na slávnostnom galaprograme vyhodnotenia 20. ročníka 

ankety Vojenský čin roka sa zúčastnil minister obrany SR Pe-
ter Gajdoš, ministerka pôdohospodárstva SR Gabriela Matečná 
i generalita Generálneho štábu Ozbrojených síl SR na čele s 

náčelníkom GŠ OSSR generálom Milanom Maximom. Nosite-
ľom najvyššieho ocenenia rezortu obrany v kategórii Vojenský 
čin – mimoriadna cena, sa stal náš spoluobčan Bernard Roštec-
ký. Na jeho adresu Ján Hoľko, generálny riaditeľ služobného 
úradu Ministerstva obrany Slovenskej republiky povedal, citu-
jem: „Je mi cťou, že pri vyvrcholení tejto ankety môžeme oceniť 
muža, ktorý stál pri jej začiatkoch. Dovoľte, aby som vám po-
ďakoval za to, čo ste urobili pre ozbrojené sily ako vojak a roz-
hlasový novinár, no aj neskôr 
ako starosta Palárikova“.

Autor článku v mesačníku 
ministerstva obrany „OBRA-
NA“ Pavol Vitko poznamenal: 
„Bernard Roštecký sa ako 
starosta obce v rokoch 2010 
– 2014 pričinil napríklad o 
obnovu hrobov českosloven-
ských legionárov a vybudova-
nie ich pamätníka. Realizoval 
aj stretnutia s vojakmi a Deň 
detí s ozbrojenými silami“.   

Bernardovi Rošteckému 
srdečne blahoželáme k mimo-
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riadnemu vyznamenaniu a prajeme mu veľa zdravia a síl pri písa-
ní krásnej knihy o mierovej misii OSN na území bývalej Juhoslá-
vie, kde päť rokov pôsobil slovenský ženijný prápor. Ak všetko 
dopadne podľa plánu, kniha uzrie svetlo sveta na budúci rok k 25. 
výročiu vzniku Ozbrojených síl SR.  Ale nepredbiehajme udalos-
ti, radšej mu držme palce.

Som rád, že k udeleniu prestížnej ceny môjmu priateľovi 

Bernardovi môžem zablahoželať i ja v tomto článku. Mám z 
toho dobrý pocit, keď našich spoluobčanov oceňujú, hoci aj 
mimo rodnej obce. Dobré meno Palárikova sa aj touto cestou 
šíri do sveta.

K napísaniu tohto článku som použil určité pasáže textu 
Pavla Vitka z periodika OBRANA.

Ing. Imrich Szabó

· DNI ÚCTY ·

Na nádvorí kaštieľa vo Svätom Antone sa 2. a 3. septem-
bra 2017 konali Celoslovenské poľovnícke slávnosti Dní sv. 
Huberta 2017, usporiadané pod záštitou Ministerstva pôdo-
hospodárstva a rozvoja vidieka Slovenskej republiky. Početní 
návštevníci tejto každoročnej prestížnej poľovníckej akcie sa 
stali svedkami uvedenia nebohého grófa Ľudovíta Károlyiho 
do Siene úcty a slávy poľovníctva na Slovensku.

Najvyšší predstavitelia poľovníctva na Slovensku si aj ta-
kýmto spôsobom uctili grófa Ľudovíta, poľovného hospodára 
svetového mena, ktorý býval do r.1945 v Palárikove, vtedaj-
šom Slovenskom Mederi. O úspechoch jeho hospodárenia vy-
šlo veľa kníh v rôznych svetových jazykoch. Spomeniem azda 
iba jednu z jeho nehynúcich zásluh; stal sa spoluzakladateľom 
Medzinárodnej poľovníckej organizácie na ochranu zveri 
(C.I.C), ktorá v súčasnosti združuje už 88 štátov celého sveta. 
Nositeľom myšlienky, ktorá sa zrodila palárikovskom kaštieli, 
bol práve gróf Ľudovít Károlyi, prvé oficiálne dokumenty boli 
podpísané v r.1928 v Nových Zámkoch. 

Na slávnosti v Svätom Antone sa zúčastnilo aj veľa obyvate-
ľov Palárikova. Veľmi lahodilo našim ušiam, že Palárikovo sa s 
úctou spomínalo a skloňovalo v niekoľkých svetových rečiach. 

Akt uvedenia do Siene slávy poľovníctva nadobudol aj ďal-
ší rozmer, taktiež úzko prepojený s Palárikovom. Za hlaholov 
poľovníckych fanfár a potlesku zúčastnených, bola predstave-
ná verejnosti a slávnostne uvedená do života najnovšia kniha 
nášho rodáka Ing. Imricha Szaba s názvom Poľovný revír a 
bažantnica Palárikovo v premenách času, ktorá iba nedávno 
uzrela svetlo sveta.

Obrad prezentácie knihy o Palárikove sa konal na postave-
nom pódiu na nádvorí kaštieľa pred prominentnými hosťami 
zo zahraničia i Slovenska. Medzi vzácnych hostí patril aj jeho 
excelencia prezident Ivan Gašparovič, poslanci z Bruselu, pri-
mátori miest, starostovia obcí, početní ocenení a mnohí iní.  

Knihu o palárikovskej bažantnici uviedli do života 
Ing. Marián Číž a PaedDr. Imrich Šuba, PhD. Podľa poľovníckej 
tradície knihu nastrihanou čečinou posypal nám všetkým dobre 
známy pán gróf József Károlyi, ktorý na túto udalosť prišiel z 
Budapešti, do ktorej teraz často z bydliska v Ženeve prichádza. 
Čestnému občanovi Palárikova, pánovi Józsefovi Káriolyimu sa 
totiž dostalo obrovskej cti - stal sa splnomocnencom maďarskej 
vlády pre prípravu celosvetovej výstavy EXPO21 v Budapešti.

Iba ako kuriozitu uvádzam, že v Svätom Antone mal vyni-
kajúcu náladu – predchádzajúci večer pri večernej postriežke 
ulovil statného jeleňa – šestnásťstoráka. Jeho dobrá nálada sa 
iba vystupňovala na pódiu, kde uvádzanú knihu pred obecen-
stvom s vážnou slávnostnou tvárou držal v rukách autor knihy. 
Zrejme sa pánovi grófovi nezvykle vážna tvár nášho Imra Sza-
ba nepozdávala, tak hrsť nastrihaných smrekových vetvičiek 
okrem toho, že hojne nimi posypal knihu, hodil aj do tváre 
príliš dôstojne sa tváriaceho spisovateľa. A potom – nečudo – 
autor knihy nedokázal zadržať uvoľňujúci smiech, hoci aj pred 
takým početným a prominentným obecenstvom. Samozrejme, 
slávnostná chvíľa tým nijako neutrpela. Za hlaholu lesných 
rohov a frenetického potlesku obaja aktéri zišli z pódia. Gróf 
Károlyi dostal knihu do daru, ale ihneď (po dohode s autorom) 
ju pred všetkými daroval jeho excelencii Ivanovi Gašparovi-
čovi, bývalému prezidentovi Slovenska z úcty k jeho pôvodnej 
funkcii. Pán gróf Károlyi sa veľmi potešil stretnutiu s rodákmi 
z Palárikova a zvečnil sa s nimi na mnohých fotografiách. 

A s oslavami sa akoby pretrhlo vrece. Bývalí členovia hudob-
nej skupiny KRYM Ing. Pavol Plesnivý, Ing. Walter Kissáry, 
Ing. Imrich Szabo, Peter Tomšík, Ľubomír Szabo, Ivan Petráš a 
ich dlhoročný takmer člen, ktorý ich na hudobné podujatie vo-
zil na zelenej 1203-ke, v piatok 8. septembra 2017 sa rozhodli, 
že si zaspomínajú a na Kerestúri v chatke Petra Tomšíka uvaria 
guláš, zahrajú si na gitarách, harmonike a zaspievajú si. Keďže 
práve v ten deň bol gróf József Károlyi v Palárikove, pozvali 
ho na guláš, čo on veľmi rád prijal. Okrem toho, že gulášovú 
misku doslova chlebíkom vyutieral (naši hudobníci Ľubomír 
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Ak z času na čas počujeme slovo „po-
svätno“, tak akosi prirodzene zvážnieme. 
Zrazu nás obklopí zvláštny pocit úcty.

Len si všimnime, ak nám napríklad 
niekto v istej chvíli povie, že stojíme na 
posvätnom mieste, v tom okamihu zne-
istieme a v nevysloviteľnej bázni sa obá-
vame čo i len pohnúť. To všetko preto, 
aby sme náhodou neznesvätili to, čo je 
raz posvätné.

Je to akosi v nás – máme totiž životnú 
zásadu a tá nám jasne vraví, že to, čo je 
posvätné, tomu sa musí predsa preukázať 
úcta. Práve tento postoj a náš pocit oby-
čajnosti nás vedie k tomu, že radi skon-
štatujeme – od všetkého posvätného je 
dobré mať radšej odstup. A tak nám už 
potom nerobí problém spokojne konšta-
tovať – veď ja nie som žiadny svätý. Do-
konca i na adresu iného vieme ironicky 
dodať – veď už nebuď zase taký svätý.

Ak pozorne čítame Písmo, tak v knihe 
Leviktikus 19, 2 jasne zaznieva: „Buďte 
svätí, lebo ja Hospodin, váš Boh, som 
svätý.“ Taktiež Ježišove slová v Matúšo-
vom evanjeliu v 5. kapitole v 48. verši 
jasne vyzývajú: „Buďte dokonalí, ako je 
dokonalý váš nebeský Otec.“

Je toto možné?! Čo to od nás Boh 
vlastne chce? Ak nás tieto slová nejako 
znepokojili, tak je všetko v poriadku, veď 
práve preto boli povedané a napísané.

Skúsme teraz na chvíľu odložiť tú 
našu ťaživú a „preposvätnú bázeň“ zo 
slova svätosť, a zamyslime sa nad jeho 

pravým významom. 
Už samotné hebrejské slovo gádôš 

(svätosť) má vo svojom slovotvornom 
tvare význam oddeľovať, odlučovať. 
Jedná sa teda o stav, kedy sa človek od-
deľuje od čohosi hrubého alebo nečisté-
ho, aby mohol realizovať Božie zámery, 
plniť Božiu vôľu. Je to stav, v ktorom 
človek môže naplno a skutočne prežívať 
šťastie, radosť. Veď aj žalmista sa mod-
lí: „Nauč ma plniť tvoju vôľu, lebo ty si 
môj Boh;“ a neskôr dodáva: „U teba je 
plnosť radostí, po tvojej pravici večná 
slasť.“ Plnenie Božej vôle sa spája s ra-
dosťou. Sám Ježiš v reči na hore hovoril 
o akomsi oddeľovaní, o oddeľovaní sa 
človeka od pýchy, sebectva, strachu, ne-
návisti. Táto reč je návodom, ako podľa 
Ježiša môže človek prežívať radosť, veď 
pred každým zvolaním povie blahosla-
vení, čo konkrétne znamená šťastní. A to 
je už prežívanie svätosti.  

Známy anglický spisovateľ Chester-
ton si spomínal na udalosť, kedy sa so 
svojím priateľom a nakladateľom kníh 
prechádzal po ulici. Vtom mu jeho pria-
teľ ukázal na mladého muža, ktorého po-
znal a skonštatoval, že tento ambiciózny 
človek to raz dotiahne veľmi ďaleko a 
v živote bude veľmi šťastný. Chester-
ton sa ho prekvapene spýtal, prečo si to 
o ňom myslí. Nakladateľ poznamenal, 
že ten muž bude úspešný preto, lebo si 
veľmi verí. Spisovateľ sa vtedy obrátil 
na svojho priateľa a poznamenal – Vieš, 

kde skončili všetci tí, ktorí si tak neko-
nečne verili? – V blázninci. – Totiž ten, 
kto verí len sebe, ten celkom určite raz 
sklame a zlyhá. – Úplná sebadôvera je 
slabosť, skonštatoval Chesterton. Nakla-
dateľ sa zadivene pozrel na svojho pria-
teľa a nechápavo sa spýtal – No dobre, 
ale ak človek nemá veriť len v seba, v 
čo má veriť? Vtedy sa spisovateľ zamys-
lel a povedal, že pôjde domov a o tom 
napíše knihu. A tak vzniklo známe dielo 
Chestertona Ortotoxia

Ak si bližšie všimneme blahosla-
venstvá, môžeme mať zvláštny pocit. 
Ako je možné, že niekto plačúci, hlad-
ný, chudobný, prenasledovaný, tichý a 
pod. môže prežívať radosť. Veď Ježiš 
tu hovorí o ľuďoch, ktorí sú neschopní. 
Mohlo by sa nám zdať, že práve takíto 
ľudia prežili prehru života. Podľa normy 
tohto sveta je šťastný ten, kto má posta-
venie, bohatstvo, moc, vie sa presadiť, 
všetko si vie podriadiť. Ale v očiach Je-
žiša sú blahoslavení práve tí, ktorí pre-
žili svoju krízu, spoznali svoju slabosť, 
biedu a neschopnosť. Totiž práve takí 
vedia odovzdať svoj život do rúk Boha. 
Nespoliehajú sa len na svoje sily ani na 
svoje ja. To je prejav duchovnej pokory. 
Je to stav, kedy človek nanovo dôveruje 
Bohu. To je výsada svätosti.

Často mávame problém, že v našich 
chrámoch postavíme svätých až príliš vy-
soko na oltár. Sú takí dokonalí, že  na nich 
ani nedohliadneme, sú nám vzdialení. 

MÔŽEME BYŤ SVÄTÍ?

Szabo a Peter Tomšík vedia 
veľmi dobre variť...), ešte si 
aj zakrepčil. Nečudo, takmer 
kompletná hudobná skupina 
niečo predsa len dokáže, i keď 
na bicie, ktoré v núdzi nahradil 
starý kufor, hral Peti Tomšík. 
Ako mi povedali, Peter Tomšík 
sa s pánom grófom dosť dlho 
rozprávali írečitou „kamiónči-
nou“, ktorú Peťo dobre ovlá-
da a pán gróf sa na tom veľmi 
úprimne zabával.

Gróf Károlyi v Palárikove 
prijal pozvanie Ing. Zoltána 
Černáka a ubytoval sa v jeho 
súkromnom apartmáne. Večer 
prejavil želanie zahrať si bow-

ling. Jeho šofér z Budapešti sa hrdil mnohými úspechmi v bow-
lingu, aj pán gróf sa vyjadril, že kedysi dávno v Libanone patril 
medzi uznávaných hráčov. Ibaže do tretice potrebovali ešte jed-
ného. Darmo sa náš kamarát Imi Szabo okúňal, že to ešte nikdy 
nehral, a ani to radšej nechce skúsiť, nakoniec ho predsa len 
donútili hrať. A aký bol koniec? Niekedy unavené šťastie sad-
ne aj na neskúseného; pretože Imi, bowlingový nováčik, pána 
grófa a jeho šoféra vysoko porazil. Aj takéto veci sa dejú... 

V nedeľu doobeda – 10.septembra 2017 - sa v oslavách na 
počesť novej knihy pokračovalo – tentoraz v Tvrdošovciach. 

Pána grófa a Imricha Szaba pred Obecným domom spevom ví-
tal mužský a ženský spevokol, mladí skauti utvorili špalier a 
vzácneho hosťa privítal prominentný manželský pár, starosta 
obce Ing. Marián Tóth s manželkou Silviou Tóthovou, riaditeľ-
kou miestnej školy. Dlhý, vyše stočlenný sprievod sprevádzal 
grófa do kostola na slávnostnú svätú omšu odslúženú za zosnu-
lých Károlyiovcov, v rámci ktorej bola kniha nášho rodáka sláv-
nostne požehnaná. A znova fotenie, objímanie, zoznamovanie 
sa, ukladanie venca k soche sv. Štefana, patróna tvrdošovského 
kostola. Potom nasledoval slávnostný obed pre niekoľko desia-
tok pozvaných hostí. Pre nás, takmer dvadsať obyvateľov z Pa-
lárikova a Bratislavy - príbuzných, priateľov a spolupracovní-
kov nášho spisovateľa - bolo úžasné, akú úctu nielen Józsefovi 
Károlyimu, Imrichovi Szabovi, ale aj jeho priateľom, prejavili 
naši susedia z Tvrdošoviec. Vo veľmi príjemnej atmosfére pose-
denia sa upevnili staré priateľstvá a nadviazali nové. 

Prišiel však čas rozlúčky. Mužský spevokol a ostatní hostia 
so starostom obce a jeho manželkou pred Obecným domom na 
námestí zaspievali ešte jednu pieseň na rozlúčku a prominent-
ný vzácny hosť za búrlivého potlesku prítomných odcestoval 
do Budapešti, kde ho ešte v ten deň čakalo dôležité rokovanie 
s predstaviteľmi vlády. Vládne vozidlo s osobným šoférom, 
ktoré má pán Károlyi k plnej dispozícii počas každej jeho náv-
števy v Budapešti, so zapnutým modrým majákom čoskoro 
zmizlo za zákrutou. Zostali už len pekné spomienky, videona-
hrávky a niekoľko sto fotografií. 

Ing. Alžbeta Husková
Autor fotografií Štefan Szabó
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ZO ŽIVOTA OBCE
Svätý otec Ján Pavol II. vymenoval vo 

svojom pontifi káte vyše 500 svätých. Sú 
to mnohí zasvätení, ale medzi nimi sú aj 
lekári, učitelia, otcovia, matky, dokonca 
aj deti. Tým nám chcel dať tento pápež 
najavo, že svätí sú jednými z nás. Sú to 
ľudia, ktorí mali v živote svoje problé-
my, zlyhania a pády. Vedeli však prijímať 
svoju neschopnosť a slabosť. V duchov-
nej tichosti srdca sa dokázali odovzdať 
do Božích rúk. Nechali sa Bohom uzdra-
viť a naplniť. Preto na nich spočinulo po-
žehnanie a stali sa blahoslavenými.

Pri blahorečení Matky Terezy v Ríme 
odznelo svedectvo o období jej života, 
v ktorom prežívala zvláštnu krízu. 
Bol čas, kedy Matka Tereza mala veľa 

problémov, nič sa jej nedarilo, dokonca 
aj jej duchovný život bol v zvláštnej 
temnote. Počas dlhých rokov mala 
zvláštnym spôsobom účasť na utrpení 
ukrižovaného. Táto skúška bola občas 
veľmi bolestivá, ale ona ju prijímala 
ako dar. Nikoho neobviňovala, zbytočne 
sa nesťažovala, dokázala sa v tej chvíli 
vidieť taká, aká bola. Spoznala, že sa 
nemôže spoľahnúť len na svoje sily, 
plány, predstavy. Vedela, že nestačí len 
si veriť. Vedela, že človek potrebuje byť 
v Božích rukách - a to je cesta svätosti.

Samotná svätosť nespočíva len v preží-
vaní akejsi etickej a mravnej dokonalosti. 
Snažiť sa žiť svätým životom znamená 
snažiť sa prežívať svoj život v Božej prí-

tomnosti, prežívať ho v odovzdaní sa do 
rúk toho, kto má moc nás uzdraviť z na-
šich slabostí, bolestí a pádov.

Nech sú nám slová sv. Terezky svet-
lom, ktoré nás zbaví aj posledných pred-
sudkov o chápaní alebo lepšie povedané 
o nepochopení skutočnej svätosti. „Svä-
tosť nepozostáva z toho alebo onoho cvi-
čenia; spočíva v postoji srdca, ktorý nás 
v Božom náručí robí pokorným a malým, 
v ktorom si uvedomujeme svoju slabosť 
a dôverujeme až po opovážlivosť v Otco-
vu dobrotu.“ (sv. Terézia z Lisieux)

Juraj Pluta,
farár

ZVÍŤAZÍ SILA PEŇAZÍ 
ALEBO OCHRANA ZDRAVIA OBČANOV A ZDRAVÝ ROZUM?

Nedávno bolo v palárikovskom dome kultúry rušno. Zišli 
sa tu obyvatelia Palárikova, vrátane zástupcov susedných sied-
mich obcí, ich starostovia, medzi nimi i hostia, ktorí využili 
svoje ústavné právo a prišli podporiť verejné zhromaždenie 
občanov proti povoleniu prevádzky megafarmy ošípaných 
neďaleko Palárikova na hospodárstve Šándor, ktorú plánuje 
postaviť dánsky investor spoločnosti Agrovýkrm, a. s. Senica.

Verejnému zhromaždeniu predchádzala petícia občanov 
proti povoleniu prevádzky farmy, ktorú podpísalo 4840 ob-
čanov najmä z Palárikova, Selíc, Nedede, Vlčian, Zemného 
a Tvrdošoviec, ktorá bola už odovzdaná správnym orgánom.

Za predsedníckym stolom sedeli členovia petičného výbo-
ru, protagonisti a organizátori tohto podujatia - Monika Janke-
chová, Alžbeta Husková, Igor Rezdovič, Ľudmila Košíková, 
Rudolf Kodada, Róbert Židuliak a Marián Kollár. 

Na toto dôležité verejné zhromaždenie pozvanie prijali 
aj - štátny tajomník Ministerstva pôdohospodárstva a rozvo-
ja vidieka Gabriel Csicsai, podpredseda Nitrianskeho samo-
správneho kraja Ladislav Marenčák, poslankyňa zastupiteľ-
stva Nitrianskeho kraja Helena Bohátová, ďalej starostovia z 
okolitých obcí - Marián Tóth z Tvrdošoviec, Štefan Jancsó z 
Nededi, Gyula Iván z Vlčian, János Bób zo Zemného, Július 
Rábek z Trnovca nad Váhom, Adriana Matúšeková z Jatova 
a Marta Izsáková, zástupkyňa starostu obce zo Selíc. Záujmy 

Pohľad do hľadiska na účastníkov zhromaždenia

investora fi rmy spoločnosti Agrovýkrm obhajoval jej splno-
mocnený zástupca Marek Tóth, projektový manažér. Pozvanie 
prijali aj - Jozef Derňár, starosta obce Palárikovo, Pavol Bíró, 
riaditeľ spoločnosti ZOO divízie zo Selíc. 

Alžbeta Husková, predsedníčka Komisie životného prostre-
dia v Palárikove, prezentovala vývoj získavania povolenia od 
zámeru až po predloženie žiadosti investora o vydanie integ-
rovaného povolenia pre novú prevádzku a zároveň uviedla ar-
gumenty o negatívnom vplyve megafarmy na životné prostre-
die, zdravie a pohodu obyvateľov regiónu. Treba uviesť aj ten 
závažný fakt, že v priebehu posudzovania vplyvu veľkochovu 
7188 prasníc s ročným odstavom takmer 160 tisíc odstavčiat 
na životné prostredie boli nedostatočne preskúmané a zapra-
cované pripomienky odborníkov i občanov do záverečného 
stanoviska EIA. Investor navyše vykreslil zámer rekonštruk-
cie farmy v zmysle najprísnejších európskych noriem, využí-
vaním najmodernejšej BAT technológie smerujúcej k redukcii 
emisií znečisťujúcich látok, avšak počas troch rokov prípra-
vy sa množstvo údajov zmenilo, upravovalo. Boli zamlčané 
negatíva vplyvu novej prevádzky, jednej z najväčších fariem 
ošípaných na Slovensku, na životné prostredie a zdravie, po-
hodu a kvalitu života dotknutých obyvateľov, najmä produko-
vaním emisií 95 ton čpavku ročne. Bol úplne marginalizovaný 
vplyv čpavku, toxicky veľmi nebezpečnej látky, ktorý aj pri 
nízkych koncentráciách poškodzuje dýchacie cesty, spôsobuje 
okyslenie vodných zrážok, je mimoriadne toxický pre vodné 
organizmy. Ďalší negatívny vplyv na vodné zdroje, vodu, pôdu 
a Chránené vtáčie územie Dolné Považie by mala i produkcia 
35 tisíc ton hnojovice ročne, s obsahom rezíduí antibiotík a 
dezinfekčných látok hojne používaných pri tak koncentrova-
nom chove ošípaných. Vývozom zapáchajúcej hnojovice, ka-
dáverov, presunov ošípaných, zásobovaním krmovinami, by 
sa výrazne zvýšilo dopravné zaťaženie ťažkotonážnou kamió-
novou dopravou, ktorá hlukom, otrasmi, zápachom by znížila 
všeobecnú hodnotu nehnuteľností občanov a zároveň vysoko 
ovplyvnila faktor pohody a kvality ich života. Tieto skutočnos-
ti by negatívne vplývali aj na využívanie kultúrnych a historic-
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kých pamiatok v obci, ktoré majú nadnárodný charakter. Treba 
zdôrazniť, tak ako to odznelo takmer vo všetkých diskusných 
príspevkoch, že realizáciou tejto megafarmy by došlo k devas-
tácii životného prostredia a odzrkadlilo by sa to aj na zdraví 
obyvateľov zainteresovaných obcí. Uviedli to, ako príklad a 
negatívnu skúsenosť aj predstavitelia tých obcí, kde obdobné 
megastavby sú už v prevádzke a občanov dennodenne kvá-
ri a obťažuje najmä zápach unikajúci z fariem, či pri vývoze 
alebo aplikácii hnojovice. Negatívne skúsenosti s prevádzkou 
farmy ošípaných vo Svodíne vo vlastníctve dánskych investo-
rov účastníkom zhromaždeniu autenticky sprostredkoval Jozef 
Dékány, bývalý predseda družstva a predtým hlavný zootech-
nik ošipárne vo Svodíne. Boli tiež prečítané podporné a pod-
netné listy starostu obce Arnolda Ozsvalda z Ipeľského So-
kolca a šiestich poslancov Obecného zastupiteľstva z Veľkého 
Cetína, ktorí sa na základe vlastných skúseností ostro vyjadrili 

proti stavbe ďalšej megafarmy na Slovensku a vyzývali zame-
dziť škodám na životnom prostredí, ku ktorým pri veľkej kon-
centrácii chovu ošípaných zákonite prichádza. K dôraznému 
protestu Marty Izsákovej, zástupkyne starostu obce zo Selíc, 
že z procesu posudzovania vplyvu farmy na životné prostredie 
boli úplne vynechané nielen Selice, ale aj obyvatelia ostatných 
blízkych obcí, sa pridal i starosta obce Tvrdošovce. Zároveň 
bolo zdôraznené, že počas povoľovacieho procesu prevádzky 
farmy boli nedostatočne či zavádzajúco informovaní i poslanci 
dotknutej obce Palárikova. Občania i tí najkompetentnejší, sa 
postupne vecnými argumentami i emočne vyjadrovali k danej 
problematike v rámci panelovej diskusie. Podporné stanovis-
ko proti povoleniu stavby vyjadrili aj hostia, vrátane štátneho 
tajomníka Gabriela Csicsaiho, Ladislava Marenčáka a Heleny 
Bohátovej. Verejné zhromaždenie občanov svojím priebehom 
jednoznačne podporilo aktivity proti povoleniu prevádzky 
megafarmy ošípaných Palárikovo - Šándor, za povolenie pre-
vádzky sa totiž súhlasne vyjadrili iba traja účastníci - všetci 
zástupcovia investora. Verejné zhromaždenie jednoznačne 
podporilo aktivity jej organizátorov proti povoleniu prevádzky 
farmy na Šándore, iniciuje a mobilizuje odborníkov i predsta-
viteľov samospráv dotknutých obcí upozorniť správne orgány, 
aby sa dôsledne zaoberali témou živočíšnej výroby na Sloven-
sku. Je najvyšší čas podporovať našich farmárov s  cieľom 
chovať hospodárske zvieratá pre domáci trh za únosnej záťaži 
životného prostredia a tak zabezpečiť ústavné právo každého 
občana žiť v zdravom životnom prostredí. A o to účastníkom 
zhromaždenia išlo a ide.

Milan Kupecký,
(snímky autor)

Z vystúpenia štátneho tajomníka 
Ministerstva pôdohospodárstva a rozvoja vidieka SR Gabriela Csicsaiho

PETÍCIA OBČANOV PROTI POVOLENIU PREVÁDZKY
FARMA OŠÍPANÝCH PALÁRIKOVO – ŠÁNDOR

Dňa 15. augusta 2017 sa siedmi 
poslanci obecného zastupiteľstva: Ja-
roslav Bujaček, Ing. Alžbeta Husková, 
doc. PhDr. Monika Jankechová, PhD., 
Mgr. Rudolf Kodada, Ľudmila Koší-
ková, Ing. Igor Rezdovič a Ing. Róbert 
Židuliak spolu s Ing. Marianom Kol-
lárom zišli na neformálnom stretnutí, 
kde prerokovali najnovšie informácie o 
povoľovacom procese prevádzky Farmy 
ošípaných Palárikovo-Šándor. 

Na základe predložených dokladov a 
vychádzajúc z písomných výhrad i z dis-
kusných príspevkov účastníkov ústneho 
pojednávania, zvolaného Slovenskou 
inšpekciou životného prostredia dňa 11. 
augusta 2017 vo veci vydania integro-
vaného povolenia pre prevádzku „Far-
ma ošípaných Palárikovo – Šándor“, po 
zhodnotení možností ako zabrániť jej 
výstavbe, sa jednomyseľne rozhodli zor-
ganizovať petíciu občanov proti povole-
niu jej prevádzky. 

Následne sa k nim pridali i ďalší 
dvaja poslanci Viktor Berkeš, Mgr. 
Erika Bršelová a založili petičný výbor. 
Pri tvorbe textu petície prišli k názoru, 
že by bolo vhodné o megafarme infor-
movať i starostov susedných obcí, na 
ktoré môže mať jej prevádzka vplyv. 

Najbližšie susedné obce: Selice, Ne-
ded, Vlčany, Zemné a Tvrdošovce, kto-

rých intravilány sú od plánovanej farmy 
vzdušnou čiarou vzdialené od cca 3,5 
km do 7 km, neboli dovtedy upovedo-
mené o plánovanej výstavbe megafarmy 
ošípaných. Tieto obce neboli ani účast-
níkmi konania, i keď aj ich obyvatelia 
budú čeliť negatívam vplyvu farmy. Z 
každej susednej dediny sa k pôvodné-
mu petičnému výboru veľmi iniciatívne 
pridali väčšinou poslanci a predsedovia 
komisií životného prostredia, ktorí sa aj 
na základe vlastných skúseností obávajú 
zhoršenia stavu životného prostredia. 

Po porade s právnikmi bola občanom 
predložená petícia v znení:

P E T Í C I A
proti povoleniu prevádzky Farma 

ošípaných Palárikovo – Šándor, ktorým 
by došlo k výraznému zhoršeniu poho-
dy a kvality života a zdravých životných 
podmienok dotknutých obyvateľov 

My, dolu podpísaní občania, na zákla-
de čl. 27 Ústavy SR a zákona č. 85/1990 
Zb. o petičnom práve v znení neskorších 
predpisov, žiadame príslušné štátne 
(predovšetkým Ministerstvo životného 
prostredia SR, Slovenská inšpekcia ži-
votného prostredia a stavebný úrad) a 
samosprávne orgány (dotknuté obce), 
aby na základe svojich kompetencií 
neumožnili povolenie navrhovanej pre-

vádzky Farma ošípaných Palárikovo – 
Šándor pre stavebníka AGROVÝKRM, 
a.s., pretože v priebehu posudzovania jej 
vplyvov na životné prostredie boli podľa 
nášho názoru zamlčané, resp. nedosta-
točne preskúmané negatíva vplyvu  no-
vej prevádzky jednej z najväčších fariem 
ošípaných na Slovensku na životné pros-
tredie a zdravie, pohodu a kvalitu života 
dotknutých obyvateľov najmä produko-
vaním emisií 95 ton čpavku ročne; nega-
tívnym vplyvom na vodné pomery, pôdu 
a chránené vtáčie územie Dolné Pova-
žie v dôsledku produkovania 35 tisíc ton 
hnojovice ročne; výrazným zvýšením 
dopravného zaťaženia ťažkotonážnou 
kamiónovou dopravou, ktorá hlukom, 
otrasmi, zápachom zníži všeobecnú hod-
notu nehnuteľností občanov a zároveň 
vysoko ovplyvní faktor pohody a kvality 
ich života; vplyv na využívanie kultúr-
nych a historických pamiatok v obci, 
ktoré majú nadnárodný charakter.

Žiadame vás o rešpektovanie názoru 
signatárov petície, ktorí nesúhlasia s 
prevádzkou Farmy ošípaných Paláriko-
vo-Šándor, pretože povolená prevádzka 
spôsobí výrazne negatívne vplyvy na ži-
votné prostredie. 

Zároveň žiadame, aby v príslušných 
konaniach, boli ako dotknuté obce 
uznané všetky okolité obce, na katas-
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ter ktorých bude mať nová prevádzka 
vplyv (napr. možným zápachom, dopra-
vou, vývozom hnojovice). 

Členom petičného výboru sa za účin-
nej pomoci dobrovoľníkov z radov spo-
luobčanov vo veľmi krátkom čase od 7. 
do 11. septembra 2017 podarilo získať 
4840 signatárov petície, z toho s trvalým 
pobytom v obci: 

Palárikovo  1609 občanov
Selice 734 občanov
Neded 602 občanov
Vlčany 335 občanov
Zemné 307 občanov
Tvrdošovce 266 občanov
Nové Zámky 302 občanov
Petíciu podporilo ďalších 685 obča-

nov s trvalým pobytom najmä v okoli-
tých obciach: Bánov, Šurany, Žihárec, 
Trnovec n/Váhom, Šaľa... 

Je to vynikajúci úspech, pretože za 
necelé tri pracovné dni petíciu podpísa-

lo viac ako štvornásobok počtu občanov 
potrebných k tomu, aby petícia mohla 
byť podaná orgánom verejnej moci.

Ďakujeme dobrovoľným spoluor-
ganizátorom a všetkým signatárom 
petície za ich angažovanosť vo veci 
uplatňovania svojich základných práv 
a slobôd zakotvených v Ústave SR, 
najmä právo na priaznivé životné pro-
stredie a ochranu zdravia.

Notársky overená fotokópia petič-
ných hárkov spolu so sprievodným lis-
tom bola odovzdaná dňa 14. septembra 
2017 na Ministerstvo životného prostre-
dia SR a 18. septembra 2017 sme listom 
informovali aj Slovenskú inšpekciu ži-
votného prostredia v Nitre.

Z Ministerstva ŽP sme obdržali dňa 
6.10.2017 oznámenie o postúpení petí-
cie na vybavenie Slovenskej inšpekcii 
ŽP, Stále pracovisko Nitra, kde v súčas-
nosti prebieha konanie vo veci vydania 

integrovaného povolenia pre prevádzku 
Farma ošípaných Palárikovo-Šándor.

Petičný výbor podporený signatármi 
petície je názoru, že pre udržanie súčas-
nej kvality a pohody života občanov a 
kvôli trvalej udržateľnosti stability ži-
votného prostredia, ekologicky a ekono-
micky  najvýhodnejšie je nepovoliť plá-
novanú prevádzku farmy na Šándore a 
nepovoliť ani inú výstavbu megafariem 
v ostatných lokalitách Slovenska. 

Súhlasíme s iniciatívou Minister-
stva pôdohospodárstva a rozvoja 
vidieka podporovať vznik a hospo-
dárenie malých fariem a mladých slo-
venských poľnohospodárov, u ktorých 
chov ošípaných bude prebiehať pri 
únosnej záťaži životného prostredia a 
kvalitné mäso bude dodávané predo-
všetkým na trh našim spotrebiteľom. 

Za petičný výbor: 
Ing. Alžbeta Husková

/NE/JASNÁ SPRÁVA O JEDNEJ OŠIPÁRNI
O našej obci Palárikovo nemožno povedať, že by sa o 

nej v celoslovenskom meradle vedelo tak málo alebo cel-
kom nič, ako o nejakej kdesi zastrčenej dedine. Len také 
poľovnícke tradície dokonca presahujú vnútroštátne hra-
nice a je pravdou, že kedysi ani korunované hlavy tu ne-
pohrdli nimródskym potešením.

Kaštieľ a anglický park pred pár rokmi okrem iných ob-
divovala aj skupina päťdesiatich  významných novinárov. Jej 
šéf, dnes už nebohý legendárny športový reportér Gabo Zele-
nay načrel po stretnutí skupiny so starostom Derňárom do 
svojej profesie, kde treba veľa a dobre hovoriť.  Pošepol mi, 
že rétorické  schopnosti a rozhľad  by mu mohli závidieť aj 
viacerí ministri. To je zopár plusov. 

Pravdaže, sú aj mínusy. Keď sme pri športe, najmä v širo-
kej odbornej verejnosti sa vie najmä to, že Palárikovo sa fut-
balom, žiaľ, prezentuje aj nebývalým pádom prakticky z tretej 
ligy až do poslednej ôsmej ligy. To sa veru málokomu na Slo-
vensku podarilo a je to podobné, ako keby úspešný  horolezec 
sa skotúľal z najvyššej hory sveta do základného tábora. Určite 
by to neprežil. Náš futbal aj po takomto  kotrmelci, chvalabo-
hu, žije a revitalizujú ho tí chlapci, ktorých v čase, keď boli 
k dispozícii nemalé sponzorské  peniaze, nepustili ani na la-
vičku náhradníkov. Radšej tie vzácne eurá putovali kde-kade 
od Bardejova až do Srbska. Teraz sú nám dobrí aj odkopávaní 
odchovanci, chvalabohu, že celkom nezanevreli.

Podľa titulku tohto článku bolo by treba už hovoriť aj o veľ-
koošipárni, ktorá hýbe Mederom ako už dávno nič iné, azda 
s výnimkou tiež odkopnutého cyklochodníka. Takže, poďme 
na to a ako sa hovorí, od podlahy. Hádam netreba  ani pripo-
mínať, že ide "len" o to, či  v chotári našej obce bude alebo 
nebude veľkofarma dánskeho majiteľa. Či po našich ces-
tách a blízko našich domov budú jazdiť stovky kamiónov s 
tonami krmív a odpadov. A najmä, či čpavok a iné "aromatické 
fajnovosti" budeme vdychovať alebo milosrdné veterné prúdy  
budú ten smrad odháňať iným smerom.

Ak by sme to mali veľmi zjednodušiť, popri odborných 
námietkach sa mnohí znepokojene pýtajú, či o Palárikove sa 
bude onedlho hovoriť na celom Slovensku ako o nejakej 
dedine, kde majú veľa ošípaných a radšej tam nechodiť... 

Na verejnom zhromaždení občanov v piatok 6. októbra v 
kultúrnom dome sa dalo očakávať, že sála bude praskať vo 
švíkoch aspoň tak, ako keď ochotníci hrajú divadlo. Nestalo sa, 
lebo tých 131 občanov je len zlomkom z celkového počtu oby-
vateľov. Žeby len týmto ľuďom prekážal možný smrad a iným 
nie? Rovnako to je aj s konečnými výsledkami petície proti veľ-
koošipárni.  Koľkože to máme v obci občanov, ktorí majú právo 
voliť? Podpisy možno nie ani polovice občanov na petičných 
hárkoch tiež o čomsi svedčia, aj keď petičnému výboru nemož-
no uprieť, že počas tých zopár dní urobil, čo sa dalo.

Slovom, niektorí hneď po verejnom zhromaždení vyslovili 
obavu, že prítomný konateľ spoločnosti (ktorému v sále hrozi-
lo, že ho ľudia vynesú v zuboch) možno bude svojho dánske-
ho chlebodarcu informovať, že veď proti jeho ošipárni je 
iba nevýznamná skupina ľudí... Nielen jednooký Žižka ke-
dysi vedel, že v početnosti je sila. Priama demokracia, ktorej 
nástrojom je petícia, ale aj ostrejšie formy odporu, ako je živá 
reťaz, či blokácia ciest a pod., môže mať úspech iba vtedy, keď 
proti nemalej sile bohatej zahraničnej firmy a pod. bude 
stáť desaťtisícová sila odhodlaných obyvateľov. Tí, ktorých 
to ako keby "nepálilo", petíciu nepodpísali a do veľkej sály 
kulturáku prišla iba hŕstka, si možno budú vlasy trhať, keď 
sa na obec nebodaj naozaj privalí nešťastie. O ktorom mohli 
spolurozhodovať, ale radšej doma pozerali televízny program, 
či išli na to obvyklé pivo.

A už len niekoľko poznámok - vopred rázne upozorňujem, 
že nie som kamarát starostu a nikdy som s ním nebol na to 
pivo. Ide o normálny korektný vzťah občana s hlavou obce. 
Znova sa ho však musím zastať. Skutočnosť, že petičný vý-
bor na verejnom zhromaždení takmer  úplne vyradil starostu 
z boja proti smradu, je zvláštna, to ako keby trénera na hokeji 
počas prvej tretiny úmyselne zamkli v šatni. Petičný výbor 
mal zajasať, keď sa dozvedel, že starosta petíciu podpí-
sal medzi prvými a mali to oznámiť hneď na začiatku. Ako 
predpoklad, že k úspechu máme  oveľa bližšie.  Určite by tým 
neutrpel starostlivo pripravený a režírovaný program.  Aj keď 
s chybami krásy, ktoré znechutili zopár občanov. Ak sa obecné 
zastupiteľstvo niekedy so správami s malou výpovednou hod-
notou môže naťahovať  skoro do polnoci, prečo bolo treba 
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obmedzovať na minimum snahu o vecnú diskusiu ? 

 A teraz niečo vážnejšie - aj starosta dostal iba päť minút 
/!/ na vystúpenie za rečníckym pultom, hoci toto sa tiež ťažko 
chápe. Ale dobre. Ibaže,  počas jeho krátkeho vystúpenia, kto-
rým pravdivo a zrozumiteľne vysvetľoval okolnosti, dakedaj-
šia nezabudnuteľná zástupkyňa starostu, dnes poslankyňa 
a zároveň iniciátorka petície, doslova a do písmena na fil-
movom plátne čosi potuteľne premietala za jeho chrbtom!

A čo to bolo? Chvalabohu, nie neslušné obrázky, ale diapo-
zitívy vytrhnuté z kontextu, ktoré mali minimalizovať dô-
veryhodnosť starostu a jeho vystúpenia! Ľudia v sále zrazu 
videli dokumenty, ktoré starosta  vidieť nemohol, lebo vza-
du nemá oči, a to s hlavičkou Obce Palárikovo, s pečiatkou 
a podpisom starostu. Ozaj, ako sa tá  žena vôbec dostala  k 
dokumentom, ktoré zrejme nemajú verejný charakter? A mala 
právo ich zverejňovať takýmto obskúrnym spôsobom? 
Keby sa starostu opýtala, hoci aj verejne, tak Jožko, čo si to 
podpisoval, nik by sa nad tým nepozastavil. Ale takto od chrb-
ta zákerne strieľať  na nič netušiaceho človeka, to chce hodnú 
dávku otrlosti. Aj keď na Mederi bolo už všeličo, toto veru nie! 
To ktorí občania - voliči  poverili ctenú pani poslankyňu Hús-
kovú  takto neuveriteľne postupovať? Voči hlave obce, ktorá 
dostala neporovnateľne väčší počet voličských hlasov a je šta-
tutárom s rozsiahlymi právami a povinnosťami?

Ostáva iba dúfať, že uvedený neospravedlniteľný postoj 
nevyplynul zo zámeru celého petičného výboru. Veď v ňom 

prevažujú naozaj slušní ľudia. Možno by mnohí zapochy-
bovali aj o poctivosti a úprimnosti petičnej akcie. Aj s ohľa-
dom na možné zakrývanie a zahmlievanie zo strany petičiarov, 
pardon poslancov /iba náhodou tých istých ľudí, /pravda?/ vo 
veci nezmyselného odmietnutia cyklochodníka, čo je takmer 
porovnateľnou pohromou pre obec Palárikovo a jeho obyvate-
ľov. Škoda, že starosta aj  o tejto téme neinicioval verejné 
zhromaždenie. Tak ako každý je proti smradu, nepochybne by 
aj každý rozumný človek podporil tak prepotrebnú cyklotrasu. 
Starosta však vytrvalo sľubuje reparát, možno sa dočkáme.

Úplne na záver - bolo by na škodu, keby vecnú diskusiu 
a právne aspekty okolo veľkoošipárne nahradili účelové kro-
ky v rámci nejakých osobných pohnútok alebo blížiacej sa 
predvolebnej kampane, nehovoriac o možných podrazoch, 
ba dokonca zákernostiach na úkor jednej či druhej strany spo-
ru. Starostu rozhodne nemožno smiešne vytesňovať do 
kúta, najmä keď jasne dal najavo, že je pripravený reš-
pektovať vôľu obyvateľov.

Takže, bude alebo nebude veľkofarma ošípaných? Ak máme 
veriť prítomnému štátnemu tajomníkovi príslušného minister-
stva, ktorý svoj ťažký kaliber osvedčil aj tým, že sa priviezol 
na mohutnom mercedese, na akom sa možno vozí nemecká 
kancelárka, žiadna ošipáreň n e b u d e, ak to ľudia nechcú...

Bodaj by mal pravdu.
Dr. Milan Španír

Vážení čitatelia! Dnes by sme vás predovšetkým radi 
oboznámili so situáciou súvisiacou s prehliadkami kaštieľa. 
Mnohí z vás nemajú možnosť dozvedieť sa informácie o 
prehliadkach, čo je, priznáme sa, spôsobené aj nami, vede-
ním kaštieľa. Základné informácie ohľadom prehliadok náj-
dete predovšetkým na našej facebookovej stránke Kaštieľ 
Palárikovo. Nie každý však má založené facebookové 
konto a skúša vyhľadávať aj na webovej stránke kaštieľa. 
Bohužiaľ, tam zatiaľ nie sú uvedené potrebné informácie 
o prehliadkach. V dohľadnej dobe túto chybu napravíme, 
keďže máme v pláne kompletné prerobenie našej webovej 
stránky, a to predovšetkým z dôvodu prehľadnejšej orientá-
cie. Ďalší zdroj, z ktorého môžete čerpať informácie, je sle-
dovanie miestnych novín, kde naším zámerom je pravidelne 
prispievať a informovať vás tak o aktualitách a novinkách 
súvisiacich so životom kaštieľa. 

Radi by sme sa vrátili k nepríjemnosti, ktorá sa stala v 
prvý deň prehliadok kaštieľa, konkrétne 1.9.2017. Počas 
štátneho sviatku sme boli pre verejnosť otvorení, prvé vstup-
né bolo zdarma. Bohužiaľ počty návštevníkov sú limitova-
né a nie každému sa podarilo dostať na prehliadku. Kaštieľ 
nebol doteraz sprístupnený, nemožno tak od nás očakávať, 
že za jeden deň sa nám podarí ukázať ho úplne všetkým. 
Okrem toho, ako sme spomínali, prehliadky sú limitované, 
a to na 20 ľudí pre jeden vstup. Boli by sme radi, keby sa 
toto obmedzenie dodržiavalo. Je to predovšetkým pre vás 
návštevníkov, pre váš komfort, keďže do prehliadky kaštie-
ľa sú zakomponované aj izby, ktoré nie sú dostatočne veľké 
na väčšiu skupinu. Ďalší dôvod je bezpečnosť a kontrolo-
vateľnosť. Pri väčších skupinách vznikajú rušiace šumy a 
hluky, prehliadky trvajú cca 1 hodinu a počas tejto doby je 
náročné postaviť sa pred ľudí, rozprávať o histórii a najmä 
udržať koncentráciu publika. Neradi by sme vás ukrátili o 

zaujímavosti a kvalitný odborný výklad pani sprievodkyne, 
čo sú hlavné dôvody, prečo sme prehliadky nastavili len pre 
20 ľudí. Žiadame vás touto cestou o pochopenie.

Ako bolo spomenuté, prehliadky trvajú cca 1 hodinu. 
Konajú sa vždy každý párny týždeň v utorok, a to v na-
sledovných časoch: o 9:30, 11:30 a o 14:00 hodine. Treba 
pripomenúť, že kaštieľ Palárikovo nie je múzeum. Kaštieľ 
je viacúčelové zariadenie, ktoré si ako každé iné zariadenie 
musí na seba zarobiť. Nevylučujeme, že by sa v budúcnos-
ti prehliadky konali aj počas víkendu. Ak by sa náhodou 
udiala v tejto veci nejaká zmena, rozhodne vás budeme in-
formovať. 

Nasledujúca prehliadka kaštieľa bude dňa 31.10.2017. 
Pripomenieme ceny vstupov: obyvatelia Palárikova dô-
chodcovia, deti do 15 rokov a študenti majú vstup zdarma, 
dospelé osoby 1,50€. Ostaní občania dôchodcovia, deti do 
15 rokov a študenti majú vstup za 0,50€, dospelé osoby 
1,50€. Vstupné slúži len na pokrytie nákladov spojené so 
sprievodkyňou. Kaštieľ nemá ambíciu na návštevníkoch 
zarábať, chceme vám dať možnosť vidieť to, čo bolo dlhé 
roky pred vami zatvárané.

Nedá nám nespomenúť jeden vážny incident, ktorý sa 
udial tento mesiac. Radi by sme upozornili našich spolu-
občanov, aby sa nepokúšali kradnúť v kaštieli. Jeden prípad 
sme tu mali, zlodeja sa nám podarilo dolapiť. Kaštieľ je z 
hľadiska bezpečnosti veľmi dobre vybavený, je monitoro-
vaný vlastným kamerovým systémom, alarmom a pod ne-
ustálym monitoringom polície. Vo vlastnom záujme sa o nič 
nekalé nepokúšajte. Ďakujeme za pochopenie.

Na záver prajeme školákom úspešný školský rok a pani 
učiteľky pozývame na dohodnutie prehliadok kaštieľa. Do-
videnia :). 

Matúš Pacelt

· KAŠTIEĽSKE NOVINKY ·
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RECEPTY

· V kuchyni pani Kalincovej ·

Múčniky podľa pána Sedláčka

1. Hubové dolky
- suroviny: 300 g húb, 2 vajcia, 100 g strúhaného syra, 450 g 

kyslej smotany, 10 lyžíc polohrubej múky, 1 lyžička kypria-
ceho prášku, 100 g syra Feta, soľ, mleté čierne korenie, olej,

- postup: huby očistíme, pokrájame a v panvici na oleji os-
mažíme. Osolíme, okoreníme a necháme vychladnúť. Asi 
250 ml smotany zmiešame s vajcami, múkou so strúhaným 
syrom, s kypriacim práškom a hubami. V panvici ohrejeme 
olej a smažíme dolky. Syr Feta pomrvíme, zamiešame so 
zvyšnou smotanou a ozdobíme dolky. 

2. Pikantný pečený losos
- suroviny: 600 g losos, soľ, mletá sladká červená paprika, 

sušený cesnak, citrónová kôra a šťava z 1 citróna, grilovacie 
korenie, sušené bylinky, olej, 

- postup: lososa pokrájaného na porcie osolíme a necháme 15 
minút odstáť. Grilovacie korenie zmiešame so sušeným ces-
nakom, s mletou paprikou, so sušenými bylinkami, s citró-
novou šťavou, kôrou a olejom. Jednotlivé porcie ryby potrie-
me ochuteným olejom, vložíme do rúry vyhriatej na 180°C 
a pečieme asi 10 minút. Po zapečení ozdobíme kolieskami 
cibule a zeleninou. 

3. Vyprážané papriky
- suroviny: 4 podlhovasté červené papriky, soľ, vegeta, mleté 

čierne korenie, 150 – 200 g mleté bravčové mäso, 2 lyžice 
pokrájanej cibule, 1 strúčik cesnaku, petržlenová vňať, uva-
rená ryža, hladká múka, 3 vajcia, strúhanka, olej,

- postup: mleté mäso osolíme, okoreníme a ochutíme vege-
tou. Pridáme pokrájanú cibuľu, prelisovaný strúčik cesnaku, 
1 vajce, nasekanú petržlenovú vňať, uvarenú ryžu, trochu 
strúhanky na zahustenie a spolu zamiešame. Papriku umy-
jeme, osušíme, rozkrojíme po šírke na dne časti a zrnká vy-
berieme. Naplníme ich ochutenou plnkou, obalíme v múke, 
rozšľahaných vajciach a v strúhanke.  Vypražíme v panvici 
na rozpálenom oleji a podávame so šalátom. 

4. Jablková nutela
- suroviny: 2 kg jabĺk, 15 dkg kakao, 20 dkg cukru, 2 dl vody, 

2 vrecká vanilínového cukru, 1 vanilkový puding, 1 konden-
zované sladené mlieko,

- postup: jablká ošúpeme a nastrúhame na väčšom strúhadle. 
Pridáme 2 dl vody a povaríme. Po vychladnutí rozmixujeme 
a pridáme kakao, cukor, vanilkový cukor, puding a konden-
zované mlieko. Plníme do pohárikov a krátko sterilizujeme. 
Môžeme pridať aj postrúhané orechy. 

Dobrú chuť želá Bc. Alžbeta Kalincová

Tvarohové rezy
Cesto:

- polohrubá múka 250 g,
- práškové nízkoenergetické sladidlo 7 g,
- rastlinný tuk 70 g,
- vajcia 1 ks,
- kypriaci prášok ½ balíčka.

Krém:
- mäkký tvaroh 500 g,
- práškové nízkoenergetické sladilo 15 g,
- vanilkový puding 1 balenie,
- mlieko 500 ml,
- žĺtky 4 ks,
- olej  50 ml.

Sneh: 
- bielky 4 ks,
- práškové nízkoenergetické sladidlo 3 g.

Postup:
Na dosku preosejeme múku, pridáme kypriaci prášok, sla-

didlo, postrúhaný tuk. V prostriedku urobíme jamku, do ktorej 
rozbijeme vajce a všetko spracujeme rukami na hladké cesto.   
Na pomúčenej doske vyvaľkáme tenký plát veľkosti plechu a 
pomocou valčeka ho prenesieme na vymastený plech s vyš-
ším okrajom. Pečieme pri teplote 180°C asi 10 minút spolu s 
krémom. Na takmer upečený múčnik rovnomerne rozotrieme 
sneh a dopečieme do ružova. 
Krém:

Do mixéra nalejeme mlieko, žĺtky, olej, pridáme sladidlo, 
tvaroh a pudingový prášok. Všetko rozmixujeme. 

JESENNÝ ZBER PAPIERA
V prvom októbrovom týždni opäť prebehol jesenný zber 

papiera. Tento raz s upraveným – predĺženým časom, aby sa 
vyhovelo pracujúcim rodičom.  

Rodičia, starí rodičia a ostatní zástupcovia našich žiakov 
mohli papier nosiť až do piatej popoludní. Pani učiteľky a veľ-
mi  šikovní žiaci ho preberali a vážili dokonca aj počas ne-
uveriteľne upršaného pondelku. Kontajnery sa prehýbali pod 
tonami papieru, tak ich pracovníci zberných surovín museli 
častejšie meniť. A koncové číslo tejto vyzbieranej suroviny, 
ktorá bude pokračovať na recykláciu, bolo neskutočné, poda-
rilo sa nám totiž tento rok prekročiť 18 ton papiera! 

Poďakovanie patrí predovšetkým všetkým tým, ktorí ho na-
zbierali a priniesli na školský zber a potom aj ochotným pani 
učiteľkám a žiakom, ktorí zber uskutočnili v areáli našej školy.

Najlepšie triedy podľa priemeru na žiaka:
1. miesto: 5.A (2241 kg), 124,5 kg/ž.
2.miesto: 2.B (1714,5kg), 90,23 kg/ž.
3.miesto: 3.A (1874,75kg),85,21 kg/ž.

Slavomíra Slivoňová

ŠKOLSKÝ PARLAMENT
Členovia školského parlamentu v školskom roku 2017/18:
V.A: Sofia Tantošová
V.B: Paulína Jankechová
VI.A: Sofia Srncová
VI.B: Nataša Šlahorová
VII.A: Hana Františka Hantáková
 Nina Rusnáková
VIII.A: Ivana Samašová
 Adriana Glajšeková
IX.A: Matej Rezdovič
 Bibiana Hlozáková
Parlament sa pravidelne stretáva, minimálne 1 raz mesačne 

a riadi sa štatútom školského parlamentu.  Rieši aktuálne prob-
lémy, úlohy a diskutuje o nich. 
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SLÁVNOSŤ PASOVANIA PRVÁKOV

Stať sa prvákom je veľká vec. Treba si zvyknúť na nové 
povinnosti, pravidlá, popasovať sa s písmenkami, číslami. 
Dňa 13.10. nám prváci na slávnostnej imatrikulácii dokázali, 
že svoju úlohu prváka berú vážne a zodpovedne. Na začiatku 
celej slávnosti vystúpili s krátkym programom žiačky 3.roč-
níka. Následne moderátori programu vyzvali prvákov, aby 
všetkým ukázali, čo už vedia. A tak prváci recitovali, spievali. 
Potom spolu so žiakmi 2.-4. ročníka plnili súťažné úlohy. Ke-

Na 1.stretnutí sa členovia parlamentu oboznámili so štatú-
tom a spolu vytvorili plán aktivít na tento školský rok:
September – žiacky prieskum o piesňach, ktoré by si deti zvo-

lili ako školské zvonenie.
Október – akcia na tému TOLERANCIA.
November – zbierka pre útulok pre zvieratá,
 – príprava výrobkov na vianočný predaj so zapoje-

ním tried.
December – pomoc pri predaji vianočných výrobkov,
 – hodnotenie  vianočnej výzdoby tried.
Marec – akcia na tému MILUJEME KNIHY.
Apríl – akcia ŠP ŽIACI ZA KATEDROU.

Počas celého školského roka prebieha SÚŤAŽ O NAJ 
TRIEDU – to znamená, že členovia parlamentu hodnotia po-
riadok v triedach, žiaci získavajú body priebežne aj za účasť 
na ostatných akciách, víťazná trieda získa na konci školského 
roka za odmenu výlet.

Mgr. Alexandra Kišová

DEVIATACI SPOZNÁVALI BRATISLAVU
Žiaci deviateho ročníka sa počas krásneho októbrového dňa 

zúčastnili na historicko-geografi ckej exkurzii v našom hlav-
nom meste. 

11.október 2017 bol pre nich výnimočný. Už len cestovanie 
skoro  „historickým“  vlakom bol pre nich zážitok – neprí-
jemné pískanie kolies na stanici a preplnené vagóny so štu-
dentmi v posledných zastávkach spoja boli pre nich nezvyčaj-
né. A typický ruch bratislavskej hlavnej stanice ich svojským 
spôsobom vítal nielen na peróne, ale i v našom veľkomeste.  
Ten však čoskoro vystriedal  nevídaný pokoj malých tichých 
uličiek, ktoré viedli k známemu pamätníku Slavín. Cestou sa 
však zapotili, pretože slniečko prikúrilo a oni neboli pripravení  
na nečakané oteplenie. Ale odmenou im bol prekrásny výhľad 
na mesto, na jeho gro, a čarovná atmosféra pietneho miesta, 
ktoré už máloktorí mladí ľudia poznajú. Práve to bola naša 
inšpirácia návštevy Slavína. Veď deti nevedia, čo to je...  Stre-
tajúc ruských turistov, ktorí „gavarili“, žiaci si obišli pamätník, 
posedeli si na jeho schodišti a vypočuli si o jeho podstate.  A 
onedlho vyrazili  opäť do ruchu veľkomesta. Zastavili sa na 
Hrade, kde sa poprechádzali po historickej expozícii Sloven-
ského národného múzea.  Videli, ako žili Kelti v Bratislave, 
aké klenoty nosili králi a najzaujímavejšou výstavou bolo RE-
TRO. Na stenách viseli rôzne staré  tabule, v retro reštaurácii 
boli vyložené retro fľaše a všade znela retro muzika. 

Nakoniec  ich kroky viedli do historického centra Bratislavy. 
Avšak na jeho spoznávanie nezostávalo veľa času. Veď hlavné 
mesto nás rado privíta i inokedy. Možno už čoskoro počas náv-
števy divadelného predstavenia.  Zlatý klinec nemohol chýbať 
v podobe rozchodu po Obchodnej ulici, kde decká domíňali 
svoje vreckové a načerpali alebo vyčerpali svoju energiu. 

A už krajším a čistejším vláčikom sa všetci unavení vrátili na-
späť do rodného Palárikova, konštatujúc, že exkurzia bola úspešná. 

Slavomíra Slivoňová

ďže prváci sa dokázali popasovať so všetkými úlohami, ktoré 
boli pre nich pripravené, mohli byť  žiaci 1.A, 1.B a 1.C  prija-
tí do „stavu žiackeho“ v našej škole. Po zložení slávnostného 
„Sľubu prváka“ ich štvrtáci pasovali za riadnych žiakov našej 
školy. Svoj prvácky sľub potvrdili na imatrikulačnom liste od-
tlačkom prsta. Na pamiatku dostali  Pamätný list a darček. Zá-
verečné slovo patrilo pani riaditeľke. Pogratulovala prvákom a  
zaželala im veľa úspechov a veľa skvelých kamarátov. 

Mgr. Táňa Hindická
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PRIPRAVENOSŤ ZŠ S MŠ K. STRMEŇA V PALÁRIKOVE 
V ŠKOLSKOM ROKU 2017/18

Prázdniny sa skončili a naši žiaci opäť 
zasadli do školských lavíc, aby sa vzde-
lávali, spoznávali nové veci, utužovali 
priateľstvá, vzťahy... Avšak tento rok sa 
zhromaždili pred budovou školy 4. sep-
tembra 2017, kde ich privítal aj starosta 
obce Mgr. J. Derňár a vedenie školy, zá-
roveň bola predstavená nová zástupkyňa 
riaditeľky PaedDr. Marta Molnárová. Tá 
nastúpila do svojej funkcie od septem-
bra tohto školského roka po Mgr. Ľubici 
Markuskovej, ktorá odišla na zaslúžený 
dôchodok.  Prijatá bola nová pani učiteľ-
ka Ing. Ľubica Pereiová, bude vyučovať 
fyziku, techniku a informatiku a do 1.C 
nastúpi Mgr. D. Aghová, predtým vy-
chovávateľka v ŠKD, ktorá  ukončila 
magisterské štúdium.

Do našej základnej  školy nastúpilo 
tohto roku 297 žiakov, z toho je 10 štu-
dujúcich v zahraničí.  Vyučovať bude 20 
učiteľov s pomocou 2 asistentiek učiteľa a 
v školskom klube detí  budú opracovať 3 
vychovávateľky.  V školskej jedálni  varí 
žiakom 5 kuchárok a vedúca ŠJ. O školu 
sa stará 6 prevádzkových zamestnancov. 

Tento rok bude navštevovať prvý roč-
ník  47 žiakov a 11 detí má odklad škol-
skej dochádzky. Prišlo k nárastu celko-
vého počtu žiakov o 21 oproti minulému 
šk. roku.  Na základe  psychologického 
vyšetrenia sa bude 14 žiakov vyučovať 
podľa individuálnych učebných plánov. 
Týmto žiakom sa budú venovať 2 asis-
tentky učiteľa, triedne učiteľky, logopéd 
a centrum PPPaP (psychológ, špeciálny 
pedagóg), takže tejto problematike je ve-
novaná mimoriadna pozornosť zo strany 
vedenia školy, nakoľko sa neustále zvy-
šuje počet žiakov s poruchami správa-
nia, učenia a vývinovými poruchami.

Vo výchovno-vzdelávacom procese 
nastali výrazné zmeny. Žiaci prvého až 
tretieho ročníka a piateho až siedmeho 
ročníka sa budú vzdelávať podľa inovo-
vaného štátneho vzdelávacieho progra-
mu. Boli posilnené prírodovedné pred-
mety a žiakom prvého ročníka pribudol 
nový predmet prvouka. V snahe oriento-
vať našich žiakov na nadobúdanie prak-
tických zručností už na základnej škole 

boli posilnené vyučovacie predmety, 
pracovné vyučovanie a technika.

Anglický jazyk vyučujeme od prvého 
ročníka a druhý cudzí jazyk – ruský a 
konverzáciu v anglickom jazyku /nahra-
dil nemecký jazyk/ – od siedmeho roční-
ka. V siedmom ročníku pribudla žiakom  
hodina informatiky a techniky. V devia-
tom ročníku pribudla hodina dejepisu, 
celkom majú žiaci 3 hodiny týždenne. 

V rámci výchovy žiakov k zdravé-
mu životnému štýlu budeme podporo-
vať športové aktivity detí a to zaradenie 
plávania vo Wellness centre Palárikovo, 
ktoré bude súčasťou telesnej výcho-
vy, plavecký výcvik žiakov 4. ročníka. 
Uskutočníme školu v prírode pre žiakov 
2. ročníka, lyžiarsky výcvik pre žiakov 
7. ročníka a denný letný tábor. Na veľmi 
dobrej úrovni spolupracujeme s futbalo-
vým trénerom prípravky, záleží nám na 
tom, aby spolupráca pokračovala a aby 
sa čo najviac detí venovalo futbalu.

K dispozícii máme 15 kmeňových 
učební, 7 odborných učební, 3 oddele-
nia ŠKD. Využívame odborné učebne 
fyziky, chémie, biológie, matematiky, 
informatiky, jazykovú učebňu, 3 učeb-
ne s interaktívnou tabuľou, 2 telocvične, 
futbalové ihrisko a viacúčelové ihrisko s 
umelým trávnikom. Na prvom stupni v 
každej triede je nainštalovaný datapro-
jektor s notebookom, výučbový softwa-
re pre interaktívne tabule ALF + vizuali-
zér, ktoré sa využívajú na modernizáciu 
a zefektívnenie vyučovacieho procesu. 
V tomto školskom roku chceme dopl-
niť dataprojektory vo všetkých triedach 
druhého stupňa.

V materiálno-technickej oblasti sme 
v rámci vypracovaných projektov získa-
li moderné didaktické učebné pomôcky 
(dataprojetkory, tablety, notebooky). 
Doplnili sme v spolupráci so združením 
rodičov a z financií získaných z 2% dane 
nové zariadenia - lavice, stoličky. Plánu-
jeme obnoviť staré  šatňové skrinky po-
čas tohto školského roku.

V triedach sa uskutočnili počas let-
ných prázdnin najnutnejšie opravy, ma-
ľovanie stien, dverí, koncom augusta sa 

vymaľovali stojany na bicykle, upravil 
sa areál školy za pomoci rodičov, učite-
ľov a pracovníkov aktivačných prác.

Vďaka zriaďovateľovi a poslancom 
obecného zastupiteľstva sa pred začiat-
kom nového školského roka uskutočnila 
výmena nových sociálnych zariadení pre 
žiakov  v spolupráci s Obecným úradom 
v Palárikove. Sociálne zariadenia boli 
dokončené včas, až na dvere, ktoré budú 
zhotovené v mesiaci október.  Týmto sa 
chceme poďakovať pánovi starostovi 
Mgr. J. Derňárovi a poslancom obecného 
zastupiteľstva za poskytnutie finančných 
prostriedkov. Prebehla rekonštrukcia te-
locviční. Pretrváva havarijný stav átria, 
okná praskajú a vypadávajú, túto sku-
točnosť systematicky riešime s obecným 
úradom. Potrebná je rekonštrukcia  che-
mického laboratória (podaný projekt). 
V snahe zlepšiť situáciu vybavenosti 
jednotlivých učební budeme pokračovať 
v zapájaní sa do projektov a hľadaním 
ďalších možností a sponzorov. 

Hlavnými úlohami školy, vyplývajú-
cimi zo stanovených cieľov, sú zvyšova-
nie úrovne vyučovania jazykov, rozvoj 
vyučovania IKT, environmentálna vý-
chova, regionálna výchova s dôrazom na 
osobnosti z Palárikova, úzko späté s na-
šou základnou školou,  Karola Strmeňa 
a Máriu Chovancovú a  v neposlednom 
rade aj s dôrazom na palárikovské oby-
čaje a históriu.

Na záver môžeme len  konštatovať, 
že školský rok 2017/2018 je po perso-
nálnej, materiálnej a odbornej stránke 
pripravený.  Naďalej bude škola úzko 
spolupracovať s obecným úradom, zdru-
žením rodičov, radou školy, ktoré sú ne-
vyhnutnou súčasťou rozvoja našej školy.

Žiaci môžu úspešne začať svoj ďalší 
školský rok v nových laviciach, maxi-
málne  čerpať vedomosti, nadväzovať  
ďalšie vzťahy a učiť sa žiť nielen pomo-
cou svojich rodičov, ale i pod vedením 
učiteľov a vychovávateľov.

Vedenie ZŠ s MŠ 
K.Strmeňa Palárikovo

POĎAKOVANIE
V mene všetkých táborákov z denného letného tábora Šmolkoland

ĎAKUJEME
za úspešné uskutočnenie tejto akcie

vedúcim: Jarmile Žirkovej, Eve Dubcovej, Miroslave Klimajovej, Gabriele Petrániovej, Dáši Kodadovej,

hasičom: pánovi M. Garajovi, pánovi Kováčovi, spoločnosti Arriva, M. Hlozákovi, Dominike Blahovej, pracovníčkam 
školskej jedálne a Pizzérii Capone a rodine Juríkovej a Wellness centru Palárikovo a Poľno SME, Farme na konci ulice – 

Dáši Kodadovej, ktorí sa postarali o zaujímavý priebeh, stravovanie a fungovanie tábora.
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Leto Stana Močkora, reprezentanta Slovenska v silovom 
trojboji v kategórií juniorov do 110kg, sa nieslo v duchu ex-
trémne ťažkých tréningov súvisiacich s prípravou na súťaže 
na svetovej úrovni. Ako majster Maďarska dostal pozvanie na 
veľkú pohárovú súťaž Scitec Muscle Beach na Balatone, kde 
aj mimo prípravy obsadil 2. miesto. Celá jeho letná príprava 
sa sústredila na tri najväčšie súťaže sveta: Majstrovstvá sveta 
GPC v Trutnove, EVLs Benchpress Cup v Prahe a Maj-
strovstvá sveta WUAP tiež v Prahe. Tesne pred týmito 
súťažami ho pozvali na Slovenský pohár – Memori-
ál Juraja Gyeváta v Galante, kde získal zlatú medailu. 
Letná príprava sa zavŕšila a v septembri začali prvé 
svetové súťaže. Dve  má už úspešne za sebou. Na Maj-
strovstvách sveta GPC v Trutnove v tlaku na lavičke 
získal striebornú medailu s vytlačenou váhou 200 kg.

30. 9. 2017 sa v konala pre Stana najdôležitejšia sú-
ťaž, a to Svetový pohár EVLs Benchpress Cup v Prahe, 
ktorá dopadla nad očakávania. Svoju kategóriu vyhral 
a zároveň vytvoril svoj osobný rekord 205 kg. Týmto 
výkonom sa stal víťazom vo svojej kategórii a zároveň 
aj absolútnym víťazom súťaže. Vďaka výkonom na 
týchto súťažiach sa zaradil medzi najlepších svetových 
Powerlifterov. Zároveň sa aj vďaka tomu stal tvárou  
svetovej značky doplnkov výživy My identity.

18.10.2017 sa konali  Majstrovstvá sveta WUAP v 
Prahe, jeho posledná tohtoročná súťaž. Pre Stana bola 
opäť úspešná, i keď úplne spokojný s výsledkami ne-

bol. No podarilo sa mu vo veľmi silnej konkurencii súťažiacich 
Rusov, Poliakov a iných národov obsadiť 3.miesto vo svojej ka-
tegórii. V absolútnom hodnotení sveta sa dostal na 7. priečku a 
tým sa stal najlepším Slovákom na týchto majstrovstvách sveta.

Nášmu rodákovi gratulujeme a prajeme mu ešte mnoho úspe-
chov či už na Slovensku, alebo v zahraničí! 

Zuzana Kanyicsková 
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V rámci predmetu THD (technika) sa 17. 10. 2017 obe pia-
tacké triedy vybrali do bratislavského Múzea dopravy. 

Zo skorého ranného vstávania nebol asi nik nadšený, ale na 
výlet plný zážitkov sa tešil každý z nás. Múzeum sa nachádza 
v priestoroch koľajiska prvej bratislavskej stanice - parostroj-
nej železnice z 19. storočia a pre verejnosť je prístupné od 
roku 1999. V Múzeu dopravy sme si prezreli bicykle, osobné 
i nákladné autá z medzivojnového obdobia, až po vozidlá zo 
70. rokov 20. storočia, ale aj staré rušne – parné, motorové, 
elektrické. Sprievodca nám pútavo porozprával, ako boli v mi-
nulosti osobné autá prispôsobené aj pre invalidov, či popísal 
využitie telegrafu, históriu železničnej dopravy alebo rovno-
šaty železničiarov. Po prehliadke múzea sme sa presunuli na 
Obchodnú ulicu, kde sme sa najedli a potúlali po obchodoch. 

Z dňa stráveného v Bratislave sme si priniesli nové vedo-
mosti a zážitky, ako aj fotky, ktoré nám aj v budúcnosti pripo-
menú poznávací výlet.   

Paulína Jankechová, 5.B

PIATACI V BRATISLAVE

STANO MOČKOR – DRŽITEĽ SVETOVÉHO POHÁRA
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PAVOL ŠLAHOR S ARAMISOM 
PRVÝKRÁT SPOLU NA MAJSTROVSTVÁCH SVETA

Meno nášho rodáka Pavla Šlahora je už dlhšie skloňova-
né vo všetkých pádoch. Ani tento raz nepretrhol šnúru svojich 
účastí na MS a vybojoval si ju aj s novým mladým psom Ara-
misom.

Aramis a Pali húževnato trénovali počas celých letných 
prázdnin, aby po kvalifikačnom úspechu na Slovensku boli 
úspešní aj v zahraničí. A podarilo sa. V Nemecku sa zaradili 
medzi najlepšiu desiatku sveta. 

Tohtoročné Majstrovstvá sveta FCI všetkých plemien sa ko-
nali v nemeckom meste Rheine od 14. do 17. septembra 2017. 
Svoje disciplíny si vylosoval  náš rodák v stredu v nasledov-
nom poradí: obranu vo štvrtok, poslušnosť v piatok a poslednú 
stopu v sobotu. Zo štvrtkovej obrany si odniesol 93 bodov, z 
poslušnosti 94 a v stope bol Aramis vynikajúci s 99 bodmi z 
možných 100 bodov. Spolu teda dosiahol 286 bodov a umiest-
nil sa na 9.mieste zo 150 účastníkov z 38 krajín celého sveta. 

Obom Palimu aj psíkovi Aramisovi  blahoželáme a prajeme 
ešte veľa nových úspechov v ďalších súťažiach a, samozrejme, 
v reprezentácii obce. 

Redakcia NN
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Mladý športovec Damián Srnec, duchom síce viac futbalis-
ta ako atlét, obsadzuje popredné priečky na atletických súťa-
žiach. Rýchle dlhé nohy, cieľavedomosť a húževnatosť mu za-
ručujú úspechy, sila jeho vôle, pozitívne výsledky ho poháňajú 
vpred, a tak sa mu darí na atletických tratiach.

V ostatných dňoch sa zúčastnil viacerých súťaží. Najprv na 
začiatku školského roku reprezentoval spolu s inými žiakmi 
školu na Školských majstrovstvách okresu Nové Zámky v cez-
poľnom behu, kde sa mu zo 65 účastníkov podarilo obsadiť 
2.miesto s časom 11:55. 

Najdôležitejšie preteky absolvoval 7. októbra v Dubnici nad 
Váhom. Na týchto Majstrovstvách SR družstiev žiakov a žia-
čok pre rok 2017  sa  zúčastnil s kamarátmi z atletického klubu 
v Nových Zámkoch. Pretekali predovšetkým ako tím a takto  v 
štafete obsadili jedno druhé a jedno prvé miesto. Damiánova 
hlavná individuálna disciplína bola 1500 m a prekážky, kde s 
časom 5:33 získal 2.miesto a striebornú medailu. 

Napokon v našom susednom meste Šurany dal cez víkend 
14.10. 2017 zo seba všetko a po 2 kilometroch pretrhol víťaz-
nú pásku v tzv. Šurianskej desiatke s časom 6:50. 1. miesto 
potešilo nielen jeho, ale aj celé jeho okolie. 

Damián robí podobne ako spomenutí starší športovci vyni-
kajúce meno našej dedine, našej škole, preto mu zo srdca gra-
tulujeme a prajeme veľa úspechov aj v atletike, aj vo futbale!

Slavomíra Slivoňová

· DAMIÁN BODUJE V ATLETIKE ·
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VÝSLEDKY NAŠICH MUŽSTIEV V JESENNEJ ČASTI SEZÓNY 
2017/2018

Dorast     VI. liga D     U19 ObFZ NZ
1. kolo Palárikovo – Rastislavice 2:2 (2:1) g.: Vincze, M. 

Stojka
2. kolo Dolný Ohaj – Palárikovo 9:0 (3:0)
3. kolo Palárikovo – Podhájska 3:2 (2:0) g.: M. Stojka, 

Šiška, Kliman
4. kolo Andovce – Palárikovo 0:10
5. kolo Palárikovo – Dominik NZ odložené
6. kolo Palárikovo – Maňa 0:11 (0:2)
7. kolo Štúrovo B – Palárikovo 2:5 (2:1) g.: M. Stojka,
8. kolo Palárikovo – Kolta 1:4 (0:2) g.: M. Stojka
9. kolo Šurany B – Palárikovo 

1 Obecný futbalový klub 
OFK Maňa 7 7 0 0 48:4 21 10 9 0

2 OŠK Dolný Ohaj 7 6 1 0 38:16 19 9 10 0
3 MŠO Štúrovo B 8 5 0 3 36:16 15 8 3 0
4 OFK Kolta 8 4 0 4 44:16 12 7 0 0
5 ŠK Termál Podhájska 8 4 0 4 28:19 12 6 -3 0
6 ŠK Šurany B 8 4 0 4 19:21 12 5 3 0
7 OTJ Palárikovo 7 3 1 3 21:30 10 4 -2 0

8 SDM Dominik 
N. Zámky 7 3 0 4 28:25 9 3 -3 0

9 FK Slovan Rastislavice 8 0 1 7 11:53 1 2 -5 0
10 ŠK Andovce 8 0 1 7 13:86 1 1 -14 0

St. žiaci     IV. liga     U15 ObFZ NZ
1. kolo Dominik NZ – Palárikovo 16:1 (9:1) g.: Vybíral
2. kolo Palárikovo – Zemné 5:0 (3:0) g.: Beňo 2, 

Hatina, Bihari, F. Stojka
3. kolo Čechy – Palárikovo 1:1 (0:1) g.: Vybíral
4. kolo Palárikovo – Rastislavice 4:0 (0:0) g.: Beňo, 

Sehnal, Ruzsik, Bihari
5. kolo SAVC NZ – Palárikovo 0:4 (0:1) g.: Ruzsik, 

Sehnal, P. Stojka, Beňo
6. kolo   voľno
7. kolo Palárikovo – Bánov 0:2 (0:1)
8. kolo Palárikovo – Dominik NZ

1 SDM Dominik 
N. Zámky 6 5 1 0 65:5 16 7 7 0

2 TJ Lokomotíva Bánov 6 5 1 0 24:3 16 6 7 0
3 OTJ Palárikovo 6 3 1 2 15:19 10 5 1 0
4 TJ AGRO Zemné 6 3 0 3 46:21 9 4 0 0

5 FK Slovan 
Rastislavice 6 1 1 4 13:46 4 3 -5 0

6 FK Čechy 5 0 2 3 7:18 2 2 -7 0
7 SAVC Nové Zámky 5 0 0 5 1:59 0 1 -6 0

Ml. žiaci     IV. liga MŽ     U12 ObFZ NZ
1. kolo Dominik NZ – Palárikovo 2:8 (0:4) g.: P. Sucháň 

3, Jančár 2, Ameti, Jurík, Keleberc
2. kolo Palárikovo – FKM NZ 11:6 (6:5) g.: Jančár 4, 

Sucháň 3, Agh 2, Matuš, Ďurica
3. kolo Tvrdošovce – Palárikovo 1:10 (0:6) g.: Jurík 3, 

Matuš 3, Sucháň 2, Jančár, Ameti
4. kolo Palárikovo – Union NZ 5:5 (2:2) g.: Sucháň 2, 

Jančár, Jurík, Agh
5. kolo Savc NZ – Palárikovo 3:1 (1:1) g.: Sucháň
6. kolo Komoča – Palárikovo 1:2 (0:0) g.: Ameti, 

vlastný
7. kolo Palárikovo – Bánov 8:4 (6:1) g.: Sucháň 4, 

Ameti 2, Jančár, Agh
8. kolo Palárikovo – Dominik NZ

1 FC Union 
Nové Zámky 7 6 1 0 80:12 19 8 10 0

2 SAVC Nové Zámky 7 6 0 1 42:14 18 7 9 0
3 OTJ Palárikovo 7 5 1 1 45:22 16 6 7 0

4 TJ Lokomotíva 
Bánov 7 4 0 3 43:32 12 5 3 0

5 FKM Nové Zámky 7 3 0 4 33:38 9 4 -3 0

6 TJ Družstevník 
Komoča 7 2 0 5 16:49 6 3 -6 0

7 SDM Dominik 
N. Zámky 7 1 0 6 15:35 3 2 -9 0

8 ŠK Tvrdošovce 7 0 0 7 14:86 0 1 -12 0
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V OBRAZOCH

ZÁHRADKÁRSKA A RETRO VÝSTAVA
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UZNESENIE ČÍSLO 29/170928

OBECNÉ ZASTUPITEĽSTVO PALÁRIKOVO

I.
Obecné zastupiteľstva správu o činnosti obecnej rady   a kontrolu 
plnenia uznesenia od XXVII. riadneho zasadnutia obecného za-
stupiteľstva

A/  b e r i e    n a   v e d o m i e
a súčasne ju  B/  s c h v a ľ u j e

bez pripomienok poslancov obecného zastupiteľstva.
II.

Obecné zastupiteľstvo 
b e r i e    n a  v e d o m i e

1/ Správu o výsledkoch výchovno-vzdelávacieho procesu Zák-
ladnej školy s materskou školou Karola Strmeňa za školský rok 
2016/2017 a
2/ Správu o otvorení školského roku 2017/2018 v Základnej škole 
s materskou školou Karola Strmeňa Palárikovo, podľa predlohy. 

III.
Obecné zastupiteľstvo

A/ b e r i e    n a    v e d o m i e
- že sa postupne navyšuje počet občanov, ktorí sú odkázaní na 
sociálnu pomoc a sociálnu službu,
- že našim cieľom je usmerňovať a pomáhať občanom, ktorí sa 
ocitli v nepriaznivej situácii

B/   s c h v a ľ u j e
predloženú správu o plnení úloh v oblasti sociálnych vecí s oso-
bitným zreteľom na plnenie úloh vyplývajúcich z komunitného 
plánu obce .

IV.
Obecné zastupiteľstvo prerokovalo predloženú monitorovaciu 
správu k programovému rozpočtu Obce Palárikovo k 30.06.2017 

B/  b e r i e    n a  v e d o m i e
1/ Stanovisko hlavného kontrolóra k plneniu rozpočtu obce za I. 
polrok  2017 a k návrhom na úpravy rozpočtu

C / s c h v a ľ u j e
Správu o plnení úloh rozpočtu obce vrátane rozpočtovej organizá-
cie ZŠ s MŠ K. Strmeňa za I. polrok 2017, podľa predlohy.

V.
Obecné zastupiteľstvo

A/ b e r i e    n a    v e d o m i e
1/ Úpravu rozpočtu obce č. 6 k 30.06.2017 o poskytnuté pro-
striedky zo štátneho rozpočtu:
na strane príjmov celkom o ..................................... + 13 858,81 €
a na strane výdavkov o ............................................ + 13 858,81 €
2/ Úpravu rozpočtu obce č. 7  za obdobie od 1.7.2017 do 31.8.2017 
o poskytnuté prostriedky zo štátneho rozpočtu:
na strane príjmov navýšenie .................................... + 37 914,95 €
na strane výdavkov navýšenie ................................. + 37 914,95 €

B /   s c h v a ľ u j e
Rozpočtové opatrenie  č.8 - úprava rozpočtu obce od 1.7.2017 do 
31.8.2017 podľa predlohy:

Úprava príjmov  celkom ....................................... + 270 610,00 €
Úprava výdavkov celkom ..................................... + 270 610,00 €

VI.
Obecné zastupiteľstvo

b e r i e     n a    v e d o m i e
Informatívnu správu o vykonaných previerkach a kontrolnej čin-
nosti hlavného kontrolóra za I. polrok 2017 podľa  predlohy.

VII. 
Obecné zastupiteľstvo

b e r i e      n a     v e d o m i e
správu o plnení úloh  vodného hospodárstva s dôrazom na vod-
ný zákon, plnenie úloh na úseku ochrany prírody a krajiny a tiež 
ochrany ovzdušia, s doplnením uznesenia komisie ŽP.

VIII.
Obecné zastupiteľstvo

A/  b e r i e    n a    v e d o m i e
a/ správu o riadení a dosiahnutých výsledkoch zberovej spoloč-
nosti za I. polrok 2017,
b/ správu komisie životného prostredia vypracovanú komisiou,
c/ nákup trafostanice , VN a NN elektrickej prípojky od spoloč-
nosti YSSEL STEEL s.r.o. Palárikovo pre areál nového zberové-
ho dvora v celkovej hodnote 18 000,00€

B/ o d p o r ú č a 
1/ riešiť uznesenia vymedzené v správe komisie ŽP vypracovanej 
komisiou,
2/ zabezpečiť vypracovanie  projektovej dokumentácie na revita-
lizáciu jestvujúceho stavu objektu maštalí pre potreby zberového 
dvora / elektroinštalácia, zdravotechnika, ÚK, vonkajšie osvetle-
nie areálu /,
3/ zabezpečiť dokumentáciu na posudzovanie vplyvu na ŽP k da-
nej prevádzke zberového dvora,

C/ s ú h l a s í
so začatím  rokovania v záujme následného informovania s cie-
ľom odkúpenia susedných pozemkov, resp. aj pozemkov pod  bu-
dovou maštale  , ktorá je už vo vlastníctve obce,  so spoločnosťou  
YSSEL STEEL s.r.o. Palárikovo.

IX.
Obecné zastupiteľstvo

b e r i e    n a    v e d o m i e
vyhodnotenie dotazníkovej akcie , cieľom ktorej bolo získať in-
formácie od občanov a o ich potrebách a skúsenostiach s prevádz-
kou predajní a prevádzkou rôznych služieb v obci Palárikovo , 
podľa predlohy.

X.
Obecné zastupiteľstvo v súlade s ustanovením § 6 ods. 1 a § 11 
ods. 4 písm. g/ zákona SNR č. 369/1990 Zb. o obecnom zriade-
ní , v znení neskorších predpisov a tiež zák. č. 305/2005 Z.z.  o 
sociálnoprávnej ochrane detí a o sociálnej kuratele a o zmene a 
doplnení niektorých zákonov

UZNESENIE ČÍSLO 28/170711

I.
Obecné zastupiteľstvo 

s c h v a ľ u j e
• predloženie žiadosti o nenávratný finančný príspevok za účelom 
realizácie projektu 
„ Kompostéry pre obec  Palárikovo“ realizovaného v rámci výzvy 
OPKZP-PO1-SC111-2017-23 , ktorej ciele sú v súlade s platným 
územným plánom obce a platným programom rozvoja obce
• zabezpečenie realizácie projektu v súlade s podmienkami po-
skytovania  pomoci,

• zabezpečenie finančných prostriedkov na spolufinancovanie  
projektu zo strany žiadateľa z celkových oprávnených výdavkov 
vo výške 10.374,00 EUR v súlade s podmienkami poskytnutia 
pomoci,
• zabezpečenie financovania prípadných neoprávnených výdav-
kov z rozpočtu obce.

V Palárikove 11.07.2017
Mgr. Jozef Derňár,

starosta obce
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s c h v a ľ u j e
Všeobecne záväzné nariadenie  obce Palárikovo o podmienkach 
poskytovania finančných prostriedkov na vykonávanie opatrení 
sociálnoprávnej ochrany detí a sociálnej kurately, podľa predlohy.

XI.
Obecné zastupiteľstvo 

s c h v a ľ u j e 
Organizačný poriadok Obecnej polície Palárikovo, podľa predlohy.

XII.
Obecné zastupiteľstvo 

b e r i e      n a    v e d o m i e  
bezpečnostnú situáciu obci Palárikovo  za I. polrok 2017, podľa 
predlohy.

XIII.
Obecné zastupiteľstvo

A/ b e r i e    n a   v e d o m i e
výsledky verejného obstarávania o výstavbe „Bytového domu 8 
b. j. Hlavná ul. Palárikovo“

B/  s c h v a ľ u j e 
Uzatvorenie jednotlivých zmlúv s víťaznou spoločnosťou DY-
NAMIK REAL 2 , s.r.o. Nitra:
1/ Zmluvu o výstavbe „Bytového domu 8 b.j. Hlavná ul. Palárikovo“ ,
2/ Zmluvu o budúcej kúpnej zmluve „Bytového domu 8 b.j. Hlav-
ná ul. Palárikovo“,
3/ Zmluvu o prenájme pozemku CKN  parc.č. 518/1, na výstavbu 
„Bytového domu 8 b.j. Hlavná ul. Palárikovo,
4/ Zmluvu o prenájme pozemku E-KN parc.č. 517/2 a parc.č. 518, 
na výstavbu inžinierskych sietí k bytovému domu 8 b.j. Hlavná 
ul. Palárikovo

XIV.
Obecné zastupiteľstvo

A/ p r e  r o k o v a l o 
návrh na priamy predaj nehnuteľnosti vo vlastníctve obce v k. ú. 
Palárikovo, reg. C-KN parc.č. 1139/68  o výmere 237 m2 druh 
pozemku záhrady, podľa výsledku vyhodnotenia cenových ponúk

B/  s c h v a ľ u j e
priamy predaj nehnuteľnosti vo vlastníctve obce – pozemku v 
k.ú. Palárikovo, reg.C-KN parc.č. 1139/68 o výmere 237 m2 druh 
pozemku záhrady vybranému účastníkovi – víťazom priameho 
zadania – Jozef  B o r o š , rodený Boroš  a manželka Erika  B o 
r o š o v á, rodená Szaboóvá, spoločne bytom kpt. Nálepku č.3 , 
941 11 Palárikovo do BSM za ponúknutú cenu 1130,00 €, slovom 
jedentisícstotridsať eur, za podmienok:
- s povinnosťou úhrady nákladov spojených s vyhotovením zna-
leckého posudku číslo 27/2017 zo dňa 12.4.2017,
- s povinnosťou úhrady nákladov spojených s vkladom vlastníc-
keho práva v prospech kupujúcich do katastra nehnuteľností,
- s povinnosťou úhrady kúpnej ceny kupujúcimi ku dňu uzatvo-
renia kúpnej zmluvy,

C/  u k l a d á
prednostovi obecného úradu zabezpečiť uzatvorenie kúpnej 
zmluvy podľa schvaľovacej časti uznesenia,

D/  u r č u j e
stratu platnosti a účinnosti uznesenia, ak kúpna zmluva nebude 
uzatvorená do 31.12.2017.

XV.
Obecné zastupiteľstvo 

A/ p r e r o k o v a l o

investičný zámer Západoslovenskej distribučnej a.s. Bratislava  
na výstavbu energetickej stavby „ NZ Palárikovo priemyselný 
park – VNK, TS, NNK“ pre energetické potreby správcu priemy-
selného parku t.j. obec Palárikovo

B/ s c h v a ľ u j e 
uzatvorenie Zmluvy o budúcej zmluve o zriadení vecných bre-
mien medzi Obceou Palárikovo ako budúcim povinným a Zápa-
doslovenskou  distribučnou , a.s. , Čulenova 6, Bratislava  ako 
budúcou oprávnenou z vecného bremena , k časti pozemku v k.ú. 
Palárikovo CKN parc.č. 4906/2 o výmere 11647 m2, druh pozem-
ku orná pôda , LV č. 1878 za jednorazovú odplatu za zriadenie 
vecného bremena vo výške 6,00 €/ m2 vo výmere po geometric-
kom zameraní zrealizovanej stavby.

XVI.
Obecné zastupiteľstvo 

A/ p r e r o k o v a l o
návrh na priamy predaj nehnuteľnosti vo vlastníctve obce v k.ú. 
Palárikovo , reg. C-KN parc. č. 701/81 o výmere 227 m2 druh 
pozemku zastavané plochy a nádvoria , podľa výsledku vyhodno-
tenia cenových ponúk

B/  s c h  v a ľ u j e
priamy predaj nehnuteľnosti vo vlastníctve obce – pozemku v 
k.ú. Palárikovo , reg. C-KN parc.č. 701/81 o výmere 227m2 druh 
pozemku zastavané plochy a nádvoria vybranému účastníkovi – 
víťazom priameho zadania :  Milan  S ý k o r a, rodený Sýkora  
a manželka Gabriela  S ý k o r o v á   rodená Droppanová, obaja 
spoločne bytom Štefánikova ul. č. 117, 941 11 Palárikovo  do 
BSM za ponúknutú cenu 1160,00 €, slovom  jedentisícstošesťde-
siat eur, za podmienok: 
-s povinnosťou úhrady nákladov spojených s vyhotovením zna-
leckého posudku číslo 50/2017 zo dňa 1.8.2017,
- s povinnosťou úhrady nákladov spojených s vkladom vlastníc-
keho práva v prospech kupujúcich do katastra nehnuteľností,
- s povinnosťou úhrady kúpnej ceny kupujúcimi ku dňu uzatvo-
renia kúpnej zmluvy,

C/  u k l a d á
prednostovi obecného úradu zabezpečiť uzatvorenie kúpnej 
zmluvy podľa schvaľovacej  časti uznesenia,

D/ u r č u j e
stratu platnosti a účinnosti uznesenia, ak kúpna zmluva nebude 
uzatvorená do 31.12.2017.

XVII.
 Obecné zastupiteľstvo 

s a   o b o z n á m i 
a predloží pripomienky do 15.10.2017 k študijnému návrhu kon-
cepčného riešenia „ Palárikovo, Poštová ulica – prestavba po-
zemných komunikácií“, ktorý spracoval ateliér Aquaplan , s.r.o. 
Komárno v 09/2017

XVIII.
Obecné zastupiteľstvo , podľa  § 18c, ods. 2  a ods. 5 zákona SNR 
č. 369/1990 Zb. o obecnom zriadení v znení neskorších predpisov  

u r č u j e
1/ rozsah výkonu funkcie  hlavného kontrolóra na 60% pracovné-
ho úväzku a zároveň ,
2/ výšku mesačnej odmeny 20% z mesačného platu s účinnosťou 
od 1.10.2017.

V Palárikove 28.09.2017
Mgr. Jozef Derňár,

starosta obce


